
70 години  
свободен Тибет

Вместо да се заемат по-
сериозно и целенасочено с 
проблемите на бушуващия в 
Щатите COVID- 19, управниците 
от Белия дом още по-силно 
надуват пропагандните тръби, 
които издават високи, пискливи 
и, разбира се, напълно неверни 
тонове. Целта е напълно в стила 
на нацисткия пропагандатор 
Гьобелс – лъжа, повторена 
сто пъти става истина. Така, 
в крайна сметка, светът 
ще повярва, че именно нов 
социалистически Китай носи 
вина за сегашната пандемия.

Само че пропагандаторите на 
лъжата от САЩ забравят едно – 
че сега не сме 40-те години на 
20-и век, а сме влезли в третото 
десетилетие на новия век. И 
вече повторението на една 
лъжа сто, дори хиляда пъти, не 
дава желания резултат, а тъкмо 
обратното.

Живеем в епохата на  
т. нар. „електронно село“, 
където добрите и лошите вести 
се разнасят мълниеносно по 
всички краища на планетата 
за броени секунди и нищо 
не „остава скрито – покрито“, 
както се казва в една народна 
поговорка.

На 28 август заместник-
министърът на външните работи 
Ма Чаосю, коментирайки 
доклада на американските 
разузнавателни служби за 
произхода на COVID-19, изтъкна 
категорично, че той е „изцяло 
политически и пълен с неистини, 
и че няма никаква научна 
стойност…“

Безспорна подкрепа на това 
е и самият факт, че именно не 
друг, а разузнаването на Щатите 
е натоварено с неблагодарната 
задача да казва на бялото 
черно и обратно.

Това се доказва от 
съкрушителни факти. Преди 
всичко, официален Пекин вече 
на два пъти разреши на екип 
експерти от Световната здравна 
организация (СЗО) да посетят 
страната, и по-специално град 
Ухан, но те така и не намери-
ха потвърждение за „китайска 
следа“.

Петър ГЕРАСИМОВ

Безплодни усилия
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Афганистан има нужда 
от китайска подкрепа за 
своето възстановяване
I стр. 10

2Какво се крие зад 
развитието и успехите  
на ККП
На какво се дължат успехите на 
ККП през изминалото столетие? 
Отговорът се крие в книгата 
„Историческа мисия и приноси 
на ККП“: „Силата на ККП идва 
от народа, партията разчита на 
народа и работи за народа.“

Консултациите между 
работните групи 
за икономическо-
търговските въпроси 
протичат нормално
На пресконференция говорителят 
на китайското Търговско 
министерство Гао Фън заяви, 
че обменът между Китай и САЩ 
протича нормално.

I I

Ресторанти в интернет 
платформите

4

I стр. 4

аскоро в община Чунцин, Югозападен Китай, 
се откри Smart China Expo 2021, в което участ-
ваха повече от 600 фирми онлайн и офлайн. 
Изложението се провежда за четвърта година 

и се приема като символ на глобалното отваряне и 
сътрудничество на Китай.

В Лидзян Смарт парк посетителите могат да раз-
гледат много интелигентни инсталации и роботи.Н

Произведен от Mitsubishi Electric робот  
извършва традиционна чаена церемония.
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а какво се дъл-
жат успехите на 
ККП през из-
миналото сто-
летие? Отгово-
рът се крие в 

книгата „Историческа ми-
сия и приноси на ККП“, 
която бе публикувана на 
26 август от отдел „Публич-
ност“ на ЦК на ККП: „Си-
лата на ККП идва от наро-
да, партията разчита на на-
рода и работи за народа.“

Като марксистка поли-
тическа партия, ККП се за-
ражда в период, когато ки-
тайският народ води ожес-
точена борба срещу феодал-
ната власт и чуждата агре-
сия. „ККП прави това, кое-
то е от полза за народа, и 
решително се противопос-
тавя на това, което народът 
не желае“. Партията отсто-
ява този принцип в рево-
люцията, строителството 
и реформите на страната, 
и затова целите й са в съ-
ответствие със стремежи-
те на хората.

В борбата с епидемия-
та от новия коронавирус, 
съзнанието и усилията на 
китайския народ развълну-
ваха света. Брус Ейлуърд, 
старши съветник на гене-
ралния директор на Све-
товната здравна органи-
зация, който посети Ухан 

понски медии 
съобщиха на 24 
август, че япон-
ското правител-
ство и Токийска-
та електроенер-

гийна компания (TEPCO) 
са решили да изхвърлят в 
морето отпадъчните води 
от авариралата АЕЦ Фу-
кушима чрез подводен ту-
нел, с мотива, че замърсе-
ните води ще бъдат по-лес-
но и по-бързо погълнати.

Ако информацията на 
японските медии е вярна, 
това ще бъде опасна стъп-
ка на японското правител-
ство, застрашаваща гло-
балната екологична си-
гурност и здравето на хо-
рата по целия свят, прене-
брегвайки силната опози-
ция в страната и в между-
народната общност. Съсед-
ните на Япония държави 
в Азиатско-тихоокеанския 
регион и дори останалите 
крайбрежни страни по све-
та имат право да предпри-
емат действия и да поис-
кат обезщетение от Токио.

Анализите на Герман-
ския научноизследовател-
ски институт по морски 
науки показват, че пора-
ди най-силните океански 
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Какво се крие зад развитието 
и успехите на ККП

Япония настоява да изхвърля 
ядрените отпадъчни води в морето

през февруари миналата 
година, каза: „Улиците в 
Ухан са празни, но зад все-
ки прозорец има граждани, 
които помагат на правител-
ството в овладяването на 
епидемията“. Генералният 
секретар на ООН Гутериш 
коментира, че китайски-
ят народ е дал изключите-
лен принос за ограничава-
не на коронавируса в све-
товен мащаб.

Според Мартин Олбро, 
учен от Британската ака-
демия за социални науки, 
една от тайните на ККП 
е, че тя винаги е била ан-
гажирана да служи всеот-
дайно на китайския народ.

Брутният национален 
доход на глава от населе-
нието надхвърля 10 000 

щ. долара, сформирана е 
най-голямата в света група 
със средни доходи от над 
400 милиона души, изгра-
дена е най-голямата систе-
ма за социално осигурява-
не в света, Китай е призна-
та за една от най-безопас-
ните държави. Всичко това 
доказва стойността на сто-
годишната борба на ККП.

ККП винаги поставя хо-
рата на първо място, то-
ва е тайната зад успеха на 
най-голямата политическа 
партия в света и също та-
ка източникът на нейната 
сила за създаване на по-до-
бро бъдеще. Това също на-
пълно доказва, че всички 
опити да разделят ККП и 
китайския народ, са обре-
чени на провал.

течения в света по край-
брежието на Фукушима, 
замърсените с радиоактив-
ни материали води ще се 
разпространят в по-голя-
мата част на Тихия океан 
в рамките на 57 дни от да-
тата на изхвърлянето им и 
до глобалните води за 10 
години. 

Съгласно „Конвенцията 
на Организацията на обе-
динените нации по морско 
право“ всички държави са 
длъжни да опазват морска-
та среда. „Всички държа-
ви трябва да предприемат 
необходимите мерки, за 
да гарантират, че дейност-
ите, извършвани под тяхна 
юрисдикция или контрол, 

не причиняват замърсява-
не в други държави и тях-
ната околна среда и също 
да гарантират, че замърся-
ването, причинено от съби-
тия или дейности в рамки-
те на тяхната юрисдикция 
или контрол, не трябва да 
се простира извън зоната, 
където те упражняват свои-
те суверенни права“.

Като единствената стра-
на в света, пострадала от 
ядрено оръжие, Япония 
трябва да има дълбоко раз-
биране за вредите от яд-
рената радиация. Отноше-
нието и действията й обаче 
показват, че тя не е отго-
ворна, а крайно егоистич-
на държава. 

За времето  
и волята

Стимули за развитието на 
африканските икономики

Колкото и да е невероятно нашата издателка, 
съмишленичка, обаятелната, вечно забързана и 
свръхдинамична колежка, известният  публицист, 
учен и политик проф. Светлана Шаренкова остави 
зад гърба си 6 десетилетия. 

Едно нагледно и красиво  доказателство, че вре-
мето е безсилно пред волята и енергията за не-
престанна борба в името на високохуманни идеи, 
в името на хората, на България, на социалисти-
ческата кауза.

Бъди ни жива и здрава, професор Светлана, 60 
е само една цифра, а за такива като теб календа-
рът на времето има много страници!

От творческия екип на в. „Китай днес“

а 26 август бе 
публикуван до-
клад „Инвести-
циите на ки-
тайските пред-
приятия в Аф-

рика – пазарната сила и 
ролята на частната ико-
номика“. 

В документа се посоч-
ва, че китайските инвес-
тиции в Африка са дали 
положителен принос за 
африканската индустри-
ализация и подобряване 
на живота на местните 
хора, както и стимули-
рат инклузивното разви-
тие на африканските ико-
номики.

Докладът е съставен от 
Неправителствената тър-
говска камара на Китай 

и Африка и на базата на 
данни от 63 предприятия 
и проекти анализира жиз-
неността на китайските 
инвестиции в Африка и 
представянето им в глав-
ните африкански иконо-
мики и в традиционни-
те африкански индустрии.

Документът представя 
активното участие на ки-
тайските предприятия в 
борбата срещу епидеми-
ята от новия коронавирус 
и усилията им в намаля-
ване на бедността в афри-
канските страни, както и 
показва историята, ефек-
тивността и потенциала на 
търговско-икономическо-
то сътрудничество между 
китайските предприятия 
и африканските държави.
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新华全媒+丨时隔
13年，承载西安人
文化记忆的钟楼书
店又回来了
西安新华书店钟楼书
店是西安第一家国营
书店，也被誉为西安的
文化地标。钟楼书店
按照苏联的设计图纸
建造，南立面设计有
中国传统浮雕。2007
年，书店入选西安市第
三批市级文物保护单
位名录，2014年成为
陕西省重点文物保护
单位。

8月23日至25日，由中
国国务院港澳办、国家发
展改革委、科技部、中国
人民银行等部门组成的
宣讲团赴香港特别行政
区，围绕“十四五”规划纲
要举行系列宣讲活动。这
将有助于香港准确把握“
十四五”发展机遇，更好
融入国家发展大局。

中国“十四五”规划纲
要强调，加快构建以国内
大循环为主体、国内国际
双循环相互促进的新发
展格局。参加系列宣讲活
动的人士认为，在这一新
格局当中，香港应当也有
能力积极成为国内大循
环的“参与者”和国际循环
的“促成者”，为自身发展
带来活力和机遇。

以 国 内 大 循 环为主
体，意味着中国把发展的
立足点更多放在国内，持
续扩大内需，办好自己的
事情。对香港而言，内地
超大规模市场优势以及
促进内需的一系列措施
是重大利好。一段时间以
来，中国内地在香港特区
出口中的比重约占六成
左右。香港企业无疑要
紧紧抓住“十四五”机遇，
特别是以粤港澳大湾区
为切入点，更好把握内地
市场。  

这其中，科技创新是香
港特区融入国家经济“内
循环”的快车道。在2020
年举行的第三届中国国际
进口博览会上，5G体温检

测智慧型机器人、家居检
疫电子追踪手环等来自香
港企业的展品让人印象深
刻。未来，香港应加强与
内地在基础研究、平台基
地建设、人才培养、成果
转化等方面的合作，提升
自身发展质量。

需要指出的是，中国强
调以国内大循环为主体，
绝不是关起门来封闭运
行，而是通过发挥内需潜
力，使国内市场和国际市
场更好联通，更好利用两
个市场、两种资源。在这
方面，香港有能力凭借自
身优势成为国际循环的“
促成者”。

“十四五”规划纲要提
出，支持香港提升国际
金融、航运、贸易中心地
位，强化全球离岸人民币
业务枢纽、国际资产管理
中心及风险管理中心功
能等。这有助于香港优势
产业在国际循环中发挥更
大作用。

与此同时，“十四五”规
划纲要还对香港赋予了
新的定位，包括支持香
港提升国际航空枢纽地
位、建设国际创新科技中
心和区域知识产权贸易
中心、发展中外文化艺术
交流中心。这些举措势
必会为香港发展注入新
动能。正如中国有关官员
在宣讲会上所说，香港应
当发挥好内地与国际的“
超级联系人”作用，促进畅
通国内国际双循环。

【国际锐评】融入“双循环”的
香港明天会更好

习近平总书记日前在中
央民族工作会议上发表重
要讲话，系统阐明我们党
关于加强和改进民族工作
的重要思想，强调以铸牢
中华民族共同体意识为主
线，推动新时代党的民族
工作高质量发展。总书记
的重要讲话科学回答了新
时代民族工作举什么旗、
走什么路等重大问题，是
党的民族工作实践的最新
总结，是马克思主义民族
理论中国化的最新成果，
为做好新时代党的民族工
作提供了根本遵循。

从“邦畿千里，维民所
止”到“六合同风，九州共贯”
，一部中国史就是一部各
民族交融汇聚成多元一体
中华民族的历史，就是各
民族共同缔造、发展、巩固
统一的伟大祖国的历史。
改革开放特别是党的十八
大以来，以习近平同志为
核心的党中央以铸牢中华
民族共同体意识为主线，
坚定不移走中国特色解决
民族问题的正确道路，在
实践中形成了党关于加强
和改进民族工作的重要思
想，指引我国民族团结进
步事业取得新的历史性成
就，确保少数民族和民族
地区同全国一道实现全面
小康。历史和现实深刻昭
示，铸牢中华民族共同体
意识是维护各民族根本利
益的必然要求，是实现中
华民族伟大复兴的必然要
求，是巩固和发展平等团
结互助和谐社会主义民族
关系的必然要求，是党的
民族工作开创新局面的必
然要求，是新时代党的民
族工作的“纲”。

中华民族是多元一体
的大家庭，一体包含多元，
多元组成一体，各民族的
关系是一个大家庭里不同
成员的关系。铸牢中华民
族共同体意识，必须立足
我国统一的多民族国家的
基本国情，牢记民族团结
是各族人民的生命线，正
确把握共同性和差异性的
关系，遵循民族工作要增

新华社评论员：牢牢把握新时
代党的民族工作之“纲”

进共同性、尊重和包容差
异性的重要原则；正确把
握中华民族共同体意识和
各民族意识的关系，引导
各民族始终把中华民族利
益放在首位；正确把握中
华文化和各民族文化的关
系，坚持中华文化是主干、
各民族文化是枝叶；正确
把握物质和精神的关系，
赋予所有改革发展以彰显
中华民族共同体意识的意
义，以维护统一、反对分裂
的意义，以改善民生、凝
聚人心的意义，让中华民
族共同体牢不可破。“举一
纲而万目张”，只有抓住铸
牢中华民族共同体意识这
个“纲”，让所有工作向此聚
焦，才能汇聚各民族团结
奋斗的磅礴力量。

船的力量在帆上，人的
力量在心上。铸牢中华民
族共同体意识，重在筑同
心，着力引导各族人民牢
固树立休戚与共、荣辱与
共、生死与共、命运与共的
共同体理念。要全面推进
中华民族共有精神家园建
设，深入总结我们党百年
民族工作的成功经验，加
强现代文明教育，推广普
及国家通用语言文字，尊
重和保障少数民族语言文
字学习和使用。心相通在
于情相融。促进各民族交
往交流交融，既要逐步实
现各民族在空间、文化、
经济、社会、心理等方面的
全方位嵌入，又要深入开
展民族团结进步创建，构
建铸牢中华民族共同体意

识宣传教育常态化机制，
不断增强各族群众对伟
大祖国、中华民族、中华文
化、中国共产党、中国特色
社会主义的认同，打牢民
族团结的思想基础。

发展是解决民族地区各
种问题的总钥匙，也是增强
中华民族共同体意识的动
力源。增强民族团结的核
心问题，在于加快少数民
族和民族地区经济社会发
展，促进各民族共同繁荣
发展。要完善差别化区域
支持政策，支持民族地区全
面深化改革开放，加大对民
族地区基础设施建设、产
业结构调整支持力度，支持
民族地区实现巩固脱贫攻
坚成果同乡村振兴有效衔
接，深入推进固边兴边富
民行动，推动各民族共同走
向社会主义现代化。

加强和完善党的全面领
导，是做好新时代党的民
族工作的根本政治保证。
铸牢中华民族共同体意
识，必须把党的领导贯穿
民族工作全过程，形成党
委统一领导、政府依法管
理、统战部门牵头协调、民
族工作部门履职尽责、各
部门通力合作、全社会共
同参与的新时代党的民族
工作格局，建设好民族地
区干部队伍，确保党的民
族理论和民族政策到基层
有人懂、民族工作在基层
有人抓，以坚强有力的政
治领导团结带领各族人民
共创美好未来、共享中华
民族新的光荣和梦想。

　　八月以来，江苏省句容市丁庄村的葡萄进入收获
季，吸引了众多游客前来采摘。近年来，句容市依托丁庄
葡萄合作联社，重点打造葡萄产业，实现一二三产融合
发展，助力乡村振兴。据介绍，丁庄村2020年人均年收入
达到了41500余元。
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АктуАлно

Освен това на междуна-
родната сцена, много дър-
жави показаха, че катего-
рично не са съгласни с по-
литизирането на въпроса 
за произхода на COVID-19. 
Тук ще спомена като при-
мер само съвместното пис-
мо на повече от 80 държа-
ви до генералния секретар 
на СЗО, с което се заявя-
ва подкрепа за доклада на 
екипа учени, след проуч-
ването им в Ухан. Освен 
това, както изтъква и ки-
тайският заместник вън-
шен министър Ма Чао-
сю, „около 300 партии, об-
ществени организации и 

мозъчни тръстове от цял 
свят също изпратиха до се-
кретариата на СЗО декла-
рация, в която се изразява 
протест срещу политизира-
нето на въпроса за произ-
хода на COVID-19“ и срещу 
грубата пропагандна игра 
на Чичо Сам.

Два примера, които убе-
дително доказват, че както 
вчера, така и днес „краката 
на лъжата са къси“, както 
казва древната поговорка и 
освен това пропагандните 
маневри на Белия дом сре-
щу Китай са напълно без-
перспективни и само будят 
съжаление със своята ста-
ромодност и непохватност.

Безплодни усилия

итайският меж-
дународен пана-
ир за търговия 
с услуги 2021 г. 
ще се проведе в 
Пекин от 2 до 7 

септември. На тазгодишно-
то издание ще бъде доба-
вена тематична зона за ве-
ригите за доставки и биз-
нес услуги, която привлече 
повече от 180 компании от 
сектора и свързани инсти-
туции. Те ще участват он-
лайн и офлайн, а 100% от 
свободните места вече са 
запълнени.

Припомняме, че излож-
бата за вериги за достав-
ки и бизнес услуги използ-
ва изцяло цифрови облач-
ни платформи, мобилен 

итайската ин-
дустрия за аут-
сорсинг на услу-
ги отчита пос- 
тоянна експан-
зия през перио- 

да януари-юли, показват 
данни на Министерството 
на търговията.

Китайски фирми са по-
дписали договори за аутсор-
синг на услуги на стойност 
около 976 милиарда юана 
(150,47 милиарда долара) от 
януари до юли, което е уве-
личение с 27,8% на годишна 
база. Изпълнената стойност 
по договори е достигнала 
650 милиарда юана през пе-
риода, с годишно увеличе-
ние от 26,6%.

К

К

Международният панаир  
за търговия с услуги

Аутсорсинг индустрията със 
стабилен растеж през годината

интернет и други сред-
ства, като 5G излъчва-
не на живо, 3D виртуал-
на кабина и различни он-
лайн услуги. В допълнение, 

офлайн изложбената зона 
ще създаде специална част 
за преговори на място, за 
по-удобно сключване на 
транзакции.

а редовната си 
пресконферен-
ция говорителят 
на китайското 
Търговско ми-
нистерство Гао 

Фън отговори на въпро-
си за напредъка в иконо-
мическо-търговските кон-
султации между Китай и 
САЩ. Той заяви, че обме-
нът между двете страни 
протича нормално.

Според Гао Фън през 
първите 7 месеца на тази 
година търговията със сто-
ки между Китай и САЩ се 
е увеличила с 40% в срав-
нение със същия период 
на миналата година. Ки-
тайският внос от САЩ е 
нараснал с 50,4%, а износът 
към САЩ с 36,9%. Това 

Н

Консултациите между работните 
групи за икономическо-търговските 
въпроси протичат нормално

показва силното допълва-
не на икономиките и тър-
говското сътрудничество 
между двете страни, кое-
то отговаря и на интереси-
те им. Гао Фън подчерта, 

че според Пекин увелича-
ването на митата от САЩ 
не е от полза както за Ки-
тай, така и за САЩ и въз-
становяването на глобал-
ната икономика.

I стр. 1

От общата стойност, до-
говорите за аутсорсинг на 
офшорни услуги са нарасна-
ли с 21,9% спрямо преди го-
дина до 551,1 милиарда юа-
на. Аутсорсингът на услуги 
със страни от инициативата 

„Един пояс, един път“ от-
беляза по-бърз растеж, като 
договорите за периода януа-
ри-юли са на стойност 109,6 
милиарда юана и регистри-
рат ръст от 46,1% спрямо го-
дина по-рано.

Н

Китай ще засили 
сътрудничеството  
с Португалия

аскоро предсе-
дателят на КНР 
Си Дзинпин и 
португалският 
президент Мар-
селу ди Соуза 

проведоха телефонен раз-
говор.

По време на него ки-
тайският лидер посочи, че 
в момента светът е изпра-
вен пред общи предизвика-
телства като пандемията от 
COVID-19, икономическо-
то възстановяване и клима-
тичните промени, и е нуж-
но единствотво и сътрудни-
чество. Китай и Португа-
лия са страни с дълга ис-
тория и трябва да засилят 
контактите и координаци-
ята, за да се справят заед-
но с общите трудности. До 
момента китайската страна 
е представила над 900 ми-
лиона ваксини на повече от 
100 държави в света, особе-
но развиващи се, и до края 
на годината ще осигури об-
що 2 милиарда дози, каза 
Си Дзинпин, като подчер-
та, че Китай е готов да под-
крепи Португалия в овла-
дяването на епидемията и 
да работи заедно с нея за 
изграждането на общност 
на споделена съдба в здра-
веопазването.

Китай ще продължи да 
върви неизменно по пътя на 
мирното развитие и желае 

да засили стратегическата 
координация с Португалия, 
да увеличи сътрудничество-
то в енергетиката, финан-
сите, инфраструктурата и 
други сфери. Пекин при-
ветства участието на Лиса-
бон в инициативата за раз-
витие на Африка и се на-
дява Португалия да играе 
активната роля за насър-
чаването на отношенията 
между Китай и ЕС.

Марселу ди Соуза заяви, 
че през последните години 
португалско-китайските от-
ношения се развиват ста-
билно. Двустранното ико-
номическо сътрудничество 
непрекъснато се задълбо-
чава. Португалия привет-
ства китайските инвести-
ции и двете страни имат 
широки общи интереси в 
защитата на мултилатера-
лизма и насърчаването на 
мира в света. 

Португалия желае да ра-
боти с Китай за укрепване 
ролята на ООН в светов-
ните дела и ще засили ко-
ординацията с него в рам-
ките на Г-20. Лисабон це-
ни високо усилията на Ки-
тай за насърчаване на гло-
балното сътрудничество в 
борбата срещу пандемията 
и важната му роля по го-
рещите въпроси, например 
ситуацията в Афганистан, 
добави Ди Соуза.
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На фона на големи 
промени през 
последния век, 
идеята на ККП 
за изграждането 
на общност на 
споделена съдба 
разкри нов път 
за взаимоизгодно 
сътрудничество и 
общуване 

Страницата подготви  
Любомир МИхАйЛОВ

Амбицията на ККП не е да доминира в света,  
а да допринася за него

А

Хонконг има уникална позиция в двуцикличния 
модел за развитие на КНР

О
т 23 до 25 август 
група за по- 
пуляризиране на  
плана за 14-ата 
петилетка (2021 
– 2026), състоя- 

ща се от членове на пра-
вителствената Служба по 
въпросите на Хонконг и 
Макао, Държавната ко-
мисия за развитие и ре-
форми, Министерството 
на науките и технология- 
та и Китайската народ-
на банка, бе на работ-
но посещение в Хонконг-
ския специален админи-
стративен район, където 
имаше срещи и разгово-
ри с местни представите-
ли, свързани с разяснява-
не на целите и задачите на 

социално-икономическото 
развитие през следващи-
те пет години и мястото 
на района в тях. 

По този повод Радио 
Китай за чужбина комен-
тира: „Съгласно новия дву-
цикличен модел за разви-
тие, вътрешният цикъл е 
основен, а външният и въ-
трешният се допълват един 
друг“. 

Хонконг заема уни-
кална позиция в този мо-
дел, тъй като представля-
ва свързващо звено меж-
ду необятния пазар на кон-
тиненталната част на Ки-
тай и външния, тъй като 
от доста време делът на из-
носните продукти на Ки-
тай през специалния район 

заема около 60%. 
Хонконгските компании 

несъмнено трябва да се въз-
ползват от възможности-
те, които им носи 14-ата  
петилетка, особено за райо-
на на Големия залив (Гуан-
дун, Хонконг и Макао) ка-
то входна точка за вътреш-
ния пазар. 

Планът предлага да се 
подкрепи Хонконг в подо-
бряването на статута му на 
международен финансов, 
корабоплавателен и тър-
говски център и укрепва-
не на функциите на глоба-
лен офшорен център за тър-
говия с юани, междунаро-
ден център за управление 
на активи и управление на 
рисковете. 

Това ще помогне на 
множество индустрии в 
Хонконг да играят по-го-
ляма роля в международ-
ния цикъл.

Развитието на Хонконг 
трябва да бъде тясно свър-
зано със това на останалата 
част от страната, тъй като 
това е ключ към неговия 
успех. 14-ата петилетка съз-
дава възможности за Хон-
конг, за да осъществи го-
ляма промяна и да се ин-
тегрира по-тясно в двуци-
кличния модел на развитие 
на китайската икономика, 
давайки ползи на страна-
та и реализирайки такива 
за себе си.“

мбицията на Ки-
тайската кому-
нистическа пар-
тия не е да до-
минира в света, 
а да допринася 

за него, се казва в публи-
куван неотдавна от Отде-
ла за публичност на ЦК 
на ККП доклад, озаглавен 
„Историческата мисия и 
приноси на ККП“. 

Тази констатация е не 
само лозунг, а практика и 
реални действия на най-го-
лямата партия в света.

От възприемането на 
петте принципа за мирно 
съвместно съществуване 
през 50-те години на мина-
лия век, през констатация-
та, че мирът и развитието 

са тема на епохата, до идея- 
та за изграждане на общ-
ност на споделена съдба и 
създаване на международ-
ни отношения от нов тип, 
ККП винаги се е опитва-
ла да предлага китайска-
та мъдрост и визия за под-
държане на световния мир.

От създаването си КНР 
не е започнала нито една 
война. В момента Китай е 
вторият най-голям финан-
сов донор за мироопазва-
щите операции на ООН и 
страната членка в Съве-
та за сигурност, изпрати-
ла най-много свои войни-
ци и полицаи в тези ми-
сии. Китай активно участ-
ва в реформирането и из-
граждането на структурата 

на глобалното управление 
и полага неуморни усилия 
за намаляване на бедност-
та и борбата с тероризма.

Китай разглежда като 
своя мисия да допринася за 
света. От една страна, ККП 
ръководи най-голямата раз-
виваща се страна по пътя 
към модернизацията и то-
ва е принос към световно-
то развитие. През измина-
лите десетилетия китайска-
та икономика е допринес-
ла с 30% за световния ико-
номически ръст. 

До юни 2021 г. Пекин 
е дарил 2 милиарда дола-
ра на развиващите се стра-
ни за борба с пандемия-
та и социално-икономиче-
ското им възстановяване. 

Трябва да се спомене съ-
що така, че инициатива-
та „Един пояс, един път“ е 
важна платформа за общо  
развитие.

Най-важното е, че на 
фона на безпрецедентните 
през последния век големи 
промени, идеята на ККП за 
изграждането на общност 
на споделена съдба разкри 
нов път за взаимоизгодно 
сътрудничество, общуване 
и споделяне. 

Историята на ККП през 
изминалите сто години е 
доказателство, че тази пар-
тия и страната се стремят 
не само към благоденстви-
ето на китайския народ, но 
и към напредъка на цяло-
то човечество.

“Форбс”: Несигурната политика на Вашингтон 
към КНР вреди на американския бизнес

Л
ипсата на ясен 
дневен ред на 
търговската и ин-
вестиционна по-
литика спрямо 
Китай от админи-

страцията на Джо Байдън 
създаде несигурност, коя-
то вреди на американски-
те компании, смята амери-
канското бизнес списание  
„Форбс“. 

„Преди Байдън  да встъ-
пи в длъжност като прези-
дент, много от нас, вклю-
чително и аз, очаквахме 
ситуацията да се успокои 
и двустранното напреже-
ние да се понижи. Но та-
ва не се случи и за бизне-
са несигурността се увели-
чи.“, смята ръководителят 

на Американско-китайския 
бизнес съвет Крейг Алън.

Длъжностните лица в 
администрацията на Бай-
дън очевидно участват в 
много дискусии за Китай, 
но „различните агенции 
имат различни мнения“ и 
отнема твърде много вре-
ме, за да се вземе решение, 
обясни Алън, дългогодишен 
американски дипломат и 
търговски служител. 

Той посочи, че митата 
продължават да предста-
вляват предизвикателство, 
а ограниченията за пъту-
ване, свързани с пандемия-
та, изострят политическото 
напрежение и оперативни-
те пречки. В същото време 
„търговското напрежение 

доведе до увреждане на ре-
путацията на американски-
те фирми, загуби на про-
дажби, промяна на достав-
чиците и засилен регулатор-
ният надзор както в САЩ, 
така и в Китай“. Това се 
доказва от данните от про-
учване, проведено по-рано 
този месец от Американ-
ско-китайския бизнес съвет.

„Степента на несигур-
ност ще бъде много висо-
ка, докато нашето прави-
телство не ни информира 
за намеренията си“, каза 
Крейг Алън, като изрази 
надежда, че търговските 
преговори между САЩ и 
Китай ще се възобновят в 
най-близко бъдеще. Позо-
вавайки се на скорошните 

законодателни действия на 
САЩ към Китай, той от-
беляза, че нито едно от 
тях не допринася за подо-
бряване на двустранните 
отношения, което, съчета-
но с адаптивната дипло-
мация на Китай, постави 
преговорите „на много ло-
шо място“.

Призовавайки двете стра- 
ни да проведат „добри 
преговори“, Алън комен-
тира, че такива преговори 
„в светлината на взаимна-
та търговия могат да бъ-
дат мярка за изграждане 
на доверие, която ще по-
могне за решаването на се-
риозните проблеми в двус-
транните отношения меж-
ду САЩ и Китай“. 

Крейг Алън, 
ръководител на 
Американско-
китайския  
бизнес съвет

Съгласно новия 
двуцикличен 
модел за 
развитие, 
вътрешният 
цикъл е основен, 
а външният и 
вътрешният се 
допълват един 
друг
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Си Дзинпин: Китай работи за 
екологична цивилизация

Мащабен план за постигане 
на въглеродните цели

Качеството на водата 
в река Хуанхъ се 
подобрява стабилно

итайският пред-
седател Си Дзин- 
пин посети на-
ционалния гор-
ски парк Сайхан-

ба в провинция Хъбей, къ-
дето се запозна с усилията 
за стимулиране на система-
та за управление на природ-
ните ресурси и ландшафта. 

Си Дзинпин се срещна с 
горските надзиратели и ог-
леда растежа на горите там. 
Според китайския предсе-
дател е необходимо да се 
популяризира екологичният  
дух в Сайханба и да се на-
сърчи висококачественото 
развитие. Си Дзинпин под-
черта необходимостта от 
развитие на зелена иконо-
мика и насърчаване на еко-
логичния напредък по вре-
ме на инспекционно посе-
щение в горското стопан-
ство Сайханба в провин-
ция Хъбей в Северен Ки-
тай предаде агенция Син-
хуа. Гората тук е наречена 
на известния лесовъд  Уан 

итай планира да  
засади около 33,33 
милиона хектара 
гори и пасища 
през следващите 

пет години, за да помогне 
за постигането на поставе-
ните цели за намаляване на 
въглеродните емисии, съ-
общи агенция Синхуа. Го-
лямата задача включва за-
саждане на милиони дърве-
та и огромни площи трева 
всяка година, заяви Джан 
Уей, ръководител на отде-
ла за екологична защита и 
възстановяване на Нацио-
налната администрация по 
горите и пасищата (NFGA).

Планът за залесява-
не е част от усилията на 
Китай да изпълни анга-
жимента на страната за 
пикови емисии на въгле-
роден диоксид до 2030 г. 
и да постигне въглерод-
на неутралност до 2060 г.,  
тъй като горите и пасищата 
са важни поглъщатели на 
въглерод, които абсорбират 
и съхраняват въглероден ди-
оксид от атмосферата.

Китай има за цел да уве-
личи степента на покритие 
на горите до 24,1 процента 
и покритието на тревната 
растителност до 57 процен-
та до 2025 г., както е по-
сочено в новия 14-и петго-
дишен план за развитието 
на страната през периода 
(2021 – 2025) за опазването 

ека Уейхъ, коя- 
то е най-дъл- 
гият приток на 
Хуанхъ и дъл- 
го време стра-
даше от замър-

сяване, през последните го-
дини отчита подобряване 
на качеството на водата, 
сочат данни на отдела по 
екология и околна среда на 
провинция Шънси. 

Според цитирани от 
Радио Китай за чужби-
на официални данни 73% 
от повърхностната вода 
в участъка на река Уей-
хъ в провинцията е с до-
бро качество, оценявано 
от първа до трета кате-
гория, което е с 4,7% по-
добрение спрямо 2018 г. 
През първата половина 
на тази година цифрата 
се е повишила до 77,8%. 

Качеството на повърх-
ностната вода се разделя 
на пет категории в Китай, 

като първа е най-добрата.
Дългата 818 км река 

Уейхъ извира от провин-
ция Гансу и преминава 
през големите градове на 
провинция Шънси, сред 
които Баодзи, Сиенян, 
Сиан и Уейнан.

Реката бе сериозно за-
мърсена от 80-те годи-
ни насам, заради изхвър-
ляните отпадъци в нея 
от фабрики за хартия и 
други силно замърсява-
щи околната среда заво-
ди. Но местните власти 
са изработили 25 зако-
на и наредби, които да 
гарантират нейната за-
щита. 

През изминалите пет 
години провинцията за-
твори 33 замърсяващи за-
вода около басейна на ре-
ката. Общо 70 станции 
за отпадъчни води са би-
ли изградени в околните 
градове и общини.

К

К

Р

КНР създаде най- 
големите площи с ново-
засадени гори в света

Шанхай. Придържайки се 
към този дух, служителите 
на парка работят усилено 
от поколения и се стремят 
към екологично развитие. 
В продължение на десети-
летия те се трудеха усиле-
но и извършиха чудо, пре-
връщайки пустошта в ог-
ромни гори. 

В разговор с предста-
вители на персонала на 
горския парк Си Дзинпин 

отбеляза, че техните усилия 
служат като добър пример 
и са от голямо значение 
за изграждането на еколо-
гична цивилизация в Ки-
тай. Китайският президент 
призова персонала на лесо-
въдния совхоз Сайханба да 
разбере по-добре концепци-
ята за екологична цивили-
зация и да продължи да ра-
боти усилено, за да постиг-
не нови успехи.

и развитието на горите и 
пасищата.

Страната също така це-
ли да увеличи обема на гор-
ския си фонд до 19 милиар-
да кубически метра до края 
на 2025 г., което е увеличе-
ние от 1,4 милиарда куби-
чески метра спрямо мина-
лата 2020 година.

Целите за връх на въ-
глерода и неутралност на 
въглерода са огромна въз-
можност за развитието на 
горите и пасищата, тъй ка-
то държавата очаква раз-
ширяването на горското 
покритие и подобряване-
то на качеството на гори-
те, за да улесни постигане-
то на климатичните цели 
и да допринесе за глобал-
ната екологична сигурност.

Запасите от въглерод в 
горите на Китай са дости-
гнали 9,2 милиарда тона, 
като средното годишно уве-
личение е над 200 милиона 
тона през последните пет 
години, което е еквивалент-
но на поглъщане на въгле-
род от 700 милиона до 800 
милиона тона, според дан-
ни на NFGA.

КНР създаде най-голе-
мите засадени гори в света, 
увеличавайки горската си 
покривност от 12 процента 
в началото на 80-те годи-
ни на миналия век до 23,04 
процента през 2020 г., ка-
то обемът на горите й дос-
тигна 17,56 милиарда куби-
чески метра.

В резултат на постоян- 
ните усилия за опазване на 

горите и засаждане на дър-
вета най-малко 25 процен-
та от глобалното разширя-
ване на зеленината от на-
чалото на 2000-те години 
идва от Китай, сочи про-
учване, публикувано в спи-
сание Nature Sustainability 
през 2019 г. 

В допълнение към зале-
сяването Джан Уей каза, че 
ще се работи за подобрява-
не качеството на горите и 
способността им да запаз-
ват въглерод. Той каза, че 
целта е да се опазят при-
родните ресурси, за да се 
намали загубата на въгле-
роден басейн, затова ще се 
развива горската биоенер-
гия. Строителни материали 
като стомана и цимент ще 
бъдат заменени с бамбук и 
дървен материал, за да се 
намалят емисиите. 

През следващите пет го-
дини Китай също ще подо-
бри измерването и мони-
торинга на поглъщатели-
те на въглерод, ще насърчи 
търговията с поглъщатели 
на въглерод и ще се проу-
чат начините за изгражда-
не на платформа за търго-
вия с въглища, с гори и па-
сища, каза той.

Във Вътрешна Монго- 
лия, която е важна еколо- 

гична бариера в Северен 
Китай, през последните пет 
години годишно се залеся-
ват средно 600 000 хектара 
земя, което повишава гор-
ското покритие на региона 
до 22,1 %. 

Местните горски власти 
в района на горските пла-
нини Хингган в региона пи-
лотират проект за търговия 
с поглъщатели на въглерод 
от 2014 г., което позволя-
ва на компаниите, които 
надвишават ограничение-
то на емисиите си, да ку-
пуват поглъщатели на въ-
глерод в района, за да ком-
пенсират излишните еми-
сии. До април тази годи-
на обемът на транзакции-
те в търговията с въглерод-
ни потоци в района възлиза 
на 4,9 милиона юана (око-
ло 756 114 щатски долара).

Участието на частния 
капитал в кампанията за 
намаляване на въглерод-
ните емисии ще бъде на-
сърчено. 

Правителството е гото-
во да помогне на ключо-
ви региони, организатори 
на големи събития, пред-
приятия и обществеността 
за постигане на въглеродна 
неутралност с горски и па-
сищни поглъщатели. 
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Министър Балтова: Има възможности за 
привличане на китайски туристи в България

П
рез 2021 година има 
един много различен 
нюанс, свързан с вър-
ховния глобален прио-
ритет: да опазим здра-
вето и сигурността на 

хората, каза за Радио Китай Стела 
Балтова – министър на туризма на 
България. Тя разказва и за различ-
ни дигитални маркетингови ини-
циативи и дейности на българското 
Министерство на туризма за про-
мотиране възможностите на Бъл-
гария за привличане на повече ки-
тайски туристи.

Министерството на туризма е 
редовен и традиционен участник в 
международното туристическо из-
ложение в Шанхай още от 2017 г.,  
подчертава министър Балтова и 
обяснява: 

„Ние участваме в общия щанд 
на Европейската туристическа 

комисия (ЕТК) на международното 
туристическо изложение ITB China,
което се провежда в Шанхай и то-
ва е един от начините да предста-
вим дестинация България. Страна-
та ни участва от 2017 г. в събитие-
то, въпреки че през 2020 г., заради 
пандемията от COVID-19, борсата 
не се състоя.

Тридневното изложение се фо-
кусира изключително върху ки-
тайския туристически пазар като 
обединява повече от 800 „топ”-ку-
пувачи от Китай с професионали-
сти от целия свят и дава много до-
бри възможности за представяне 
на дестинация България и нейни-
те възможности.

Сега организаторите планират 
изложението да се проведе онлайн 
в периода от 8 ноември до 31 де-
кември и присъствено от 24 до 26 
ноември 2021 г. Българският ми-
нистър подчертава, че Министер-
ството на туризма има намерение 
да участва активно, както онлайн, 
така и присъствено.

Министър Балтова припомня, 
че през настоящата 2021 г. бе ор-
ганизирано и 

участието на Министерството 
на туризма и в онлайн 

международното туристическо 
изложение Europe Virtual Travel 

Trade Show in China, 
което се проведе през април т. г. и 

бе първото международно туристи-
ческо изложение за пазар Китай, 
организирано от Европейската ту-
ристическа комисия (ЕТК). Съби-
тието се проведе в онлайн формат 
заради новите реалности с корона-
кризата, което пък даде възмож-
ност за организиране на важни и 
интересни срещи между европей-
ски дестинации и над 100 от мест-
ните китайски партньори, а също 
и с повече от 200 китайски купува-
чи. Срещите се провеждаха в он-
лайн платформа чрез видео разго-
вори и чат, достъпен за всички ус-
тройства.

2021 година има напълно разли-
чен нюанс, свързан с приоритета 
да опазим здравето и сигурността 
на туристите и на работещите в 
туристическия сектор. Министър 
Балтова допълва, че като цяло, из-
браният от нас подход за 

представяне на дестинация 
България на китайския пазар е 

чрез използването на дигитални 
маркетингови активности. 

Тя изказа своето задоволство 
от проведената преди около месец 
в София среща с председателя на 
Борда на директорите на една от 
големите китайски туристически 
компании, по време на която са 
били обсъждани възможностите за 
дигитални маркетингови решения 
за промотиране на страната на ог-
ромния китайски туристически па-
зар, както и това, което България 
предлага на своите гости.

Именно древната история на 
България би представлявала 

интерес за туристите, 
които пристигат от Китай и точ-
но върху такъв тип туристически 
продукти трябва да се постави ак-
цент при планирането на бъдещи-
те маркетингови активности, пояс-
нява министърът.

Интересът на китайските турис-
ти към България нараства, като по-
вечето предпочитат да организират 
пътуванията си самостоятелно или 
в малки групи и това дава нови ин-
тересни перспективи, а и чувство 
за повече сигурност за пътуващи-
те в светлината на световната пан-
демия, обясни Балтова.

„Искам да подчертая, че Ми-
нистерството на туризма полага 

Стела БАлтовА,
министър на туризма 
на България

Традиционното китайско архитектурно изкуство:  
Една историческа книга написана от пръст и дърво
Китайското традиционно архитектурно изкуство е историческа книга, 
написана от гражданското инженерство. През 2009 г. китайските 
традиционни техники за изграждане на дървени конструкции 
са включени в списъка на ЮНЕСКО „Световни нематериални 
културни шедьоври“. Неотдавна Китайският културен център в 
София стартира поредица от лекции на тази тема в 8 раздела, като 
основното съдържание включва композицията, характеристиките и 
художествения стил на традиционната китайска архитектура. 

максимални усилия в стремежа си 
при отварянето на пазарите и по-
степенното възстановяване на ту-
ристическите потоци, да предпри-
еме навременни и ефективни мар-
кетингови дейности, насърчаващи 
туристи от далечни пазари като Ки-
тай към Европа и България. Има-
ме много възможности за развитие 
на редица качествени туристически 
продукти, които можем да предос-
тавим пред нашите гости.”

Действително тази безпреце-
дентна пандемия промени всич-
ки ни, продължава и добавя, че 
ограниченията в пътуванията във 
всички точки по света промениха 
мотивацията за избор на дестина-
ция, както и потребителското по-
ведение, а това доведе до промяна 
и в начина за правене на туризъм.

При насърчаване на вътреш-
ния туризъм и на входящия турис-
то-поток от съседните и генерира-
щи пазари, фокусът на национал-
ния маркетинг e поставен върху 

специализираните видове тури-
зъм, свързани с близост до приро-
дата, здравословен начин на живот, 
минерални извори, балнеолечение, 
култура, вино и кухня, традиции и 
автентичност, пояснява министъ-
рът на туризма. 

Министър Балтова подчерта-
ва, че 
поради положителните тенденции 

на развитие на китайския 
туристически пазар, европейската 

туристическа индустрия все 
повече обръща поглед към 

азиатската държава. 
„За България е важно да при-

влича китайски туристи и Минис-
терството на туризма винаги се е 
стремяло да представя условията 
за целогодишна туристическа дес-
тинация България на китайския 
пазар. Надявам се, че всичко това 
ще се хареса на нашите потенциал-
ни гости от далечен Китай, катего-
рична е министър Стела Балтова.
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Хонконг 
градът на небостъргачите

антиобществена насо-
ченост, като привли-
чаха в тях главно мла-
ди жители на мегапо-
лиса все още с неоф-
ормено социално съз-
нание. Стигна се до 
брутални акции, като 
нахлуване в местния 
парламент, блокиране 
работата на световно 
известното летище на 
града и др.

Официален Пекин 
подкрепи желанията 
на милионите трез-
вомислещи граждани 

два ли има 
човек, който 
да не е чувал 
за изключи-
телно инте-
ресния, жи-

вописен и много дина-
мичен китайски град 
Хонконг. Мегаполисът 
Хонконг е разположен 
в Югоизточен Китай, 
на брега на Южноки-
тайско море. Той има 
статут на специален 
административен ра-
йон, включващ остров 
Хонконг (наричан още 
Сянган), полуостров 
Коулун (Дзюлун), как-
то и 235 малки край-
брежни острова. Хон-
конг е мястото в све-
та с най-много сгра-
ди, високи над 150 м.  
Населението му е се-
дем и половина млн. 
души (по статистиче-
ски данни от 2019 г.) 
– над 17 000 души на 
кв. км! Въпреки прена-
селеността обаче гра-
дът притежава безспо-
рен чар.

Днес това е неве- 
роятно модерен, индус-
триализиран, урбани-
зиран град, в който до-
брите маниери, нрави 
и обноски са на пре-
ден план. Китайците 
определено знаят как-
во е дисциплина, до-
ри нещо повече – те 
не само я спазват, до-
като са на работа, до-
като пресичат улица-
та или докато обядват 
в някое заведение, а и 
заразяват околните с 
нея. Остров Хонконг 

е ултрамодерен, луксо-
зен и доста скъп. 
Историята на Хонконг 
е толкова невероятна, 

че заслужава  
кратка справка. 

През 11-и век те-
риторията на днешен 
Хонконг е заселена от 
около 3500 китайски 
селяни и 2000 рибари. 
През 1841 г. е завладя-
на от Великобритания 
и тук възниква британ-
ско селище. В периода 
1856 – 1860 г., след ан-
гло-китайската война, 
известна още като Вто-
ра опиумна война, юж-
ният край на полуос-
тров Коулун и о-в Сто-
ункатер са отнети от 
Китай.

През 1898 г. терито-
рията е окупирана от 
Япония, а през 1945 г. 
Хонконг отново е за-
ет от Великобритания. 
На 1 юли 1997 г. Хон-
конг е върнат на Китай 
в качеството си на спе-
циален администра-
тивен район ,където 
КНР приложи прин-
ципа „Една държава, 
две системи“.

Животът в специал-
ния административен 
район Хонконг върве-
ше в своето нормал-
но русло допреди ня-
колко години, когато 
наближи двайсетият  
рожден ден на завръ-
щането на мегаполи-
са към родината Ки-
тай. Обзета от санти-
ментални пристъпи на 
колониализъм, Велика 

Сега, в наши дни, 
Градът на небостърга-
чите отново е остров 
на спокойствието и 
деловия ритъм. Хон-
конг определено мо-
же да се определи 

E

Британия с активната 
помощ на САЩ и ня-
кои други техни про-
кси държави започнаха 
политико-пропагандна 
акция за дестабилизи-
ране на всекидневие-
то на Хонконг. В про-
дължение на почти го-
дина провокационни 
групи, неправителстве-
ни организации и от-
делни личности, бога-
то подплатени с щат-
ски долари, организи-
раха акции с подчер-
тана антидържавна и 

на Хонконг, а и на ло-
калното самоуправле-
ние и даде съгласие за 
приемане на т. нар. За-
кон за национална си-
гурност, което незабав-
но охлади амбициите 

на провокаторите и 
най-известните от 
тях, показвайки кол-
ко са „смели и граж-
дански отговорни“, по-
бързаха да се приберат 
на сигурно във Вели-
ка Британия, под окъ-
селия плащ на Н. В. 
кралицата.

като ултрамодерен 
управленски, бизнес 
и туристически цен-
тър. Заедно с полу-
остров Коулун, той е 
урбанизиран и пре-
населен от жилищни, 
офис, търговски и вся-
какви други построй-
ки и площи, белязани 

Кула 2 на 
Международния 

финансов център 
(IFC ) е втората 

най-висока сграда 
в Хонконг

Сградата на 
Bank of China 

е една от най-
разпознаваемите 
сгради в града с 
височина 315 м
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места е забранено, ка-
то глобата за прекрач-
ване на правилото е 
около 1000 евро.

Преди няколко го-
дини в Хонконг отво-
ри врати и единстве-
ният в цял свят хотел 
от злато. Това неверо-
ятно луксозно и кра-
сиво място е изграде-
но изцяло в импера-
торски, дворцов стил, 
като само за външна-
та облицовка на стаи-
те са изразходвани по-
вече от два тона бла-
городен метал.

На пазар  
като на пазар

Ожесточена конку-
ренция, липса на ДДС 
и други данъци по про-
дажбите, огромен из-
бор на пазари, мага-
зини и луксозни бути-
ци правят Хонконг ед-
но от мечтаните места 
за пазаруване.

Популярните неща 
за купуване включват 
битова електроника, 
модерни дрехи, обув-
ки, бижутерия, скъпи 
маркови стоки, антич-
ни китайски предмети. 
Повечето магазини в 
Хонконг отварят в 10 
сутринта и работят до 
22 часа всеки ден. Голе-
мите молове са нався-
къде из Хонконг. Така 
например високият 415 
метра небостъргач IFC 

с впечатляваща висо-
чина. Определено мо-
же да се каже, че 

Хонконг е град 
над облаците, и то 

уникален град. 
Спомням си, в 

края на 60-те годи-
ни на миналото сто-
летие как американ-
ски журналист от све-
товноизвестното сп. 
”Нюзуик”, поглеждай-
ки Хонконг от прозор-
чето на самолета, въз-
кликва: „Господи, та 
това е Ню Йорк от 
21-ви век!”. Наисти-
на, още тогава Хон-
конг изпреварва дру-
гите световноизвест-
ни градове с мащабите 
на високото си стро-
ителство – недвусмис-
лен знак за неговото 
бурно и изключително 
развитие като търгов-
ски, борсов и морски 
център в Азия. Днес, 
почти 23 години след 
връщането му КНР, 
той  е още по-силно 
развит. И това е на-
пълно обяснимо, за-
щото Хонконг сега ве-
че е в границите на 
втората икономическа 
сила в света.

Преди няколко го-
дини беше открита и 
най-голямата въжена 
линия в Азия – „Нон 
пин”, където, дока-
то пътувате, може да 
хапнете, да си купи-
те сувенири, дори да 
си направите масаж. 

да срещнете хора, кой-
то от десет години не 
са си готвили вкъщи. 
Често срещана гледка 
е опашка пред добри-
те ресторанти. 

За забележително-
стите на Хонконг може 
да се разказва още дъл-
го, но във времето и 
пространството всич-
ко е ограничено. Ще 
завърша само с един 
съвет: ако сте реши-
ли да посетите този из-
ключителен китайски 
мегаполис, преди то-
ва прегледайте своите 
финанси.

Петър  
КОнСтАнтИнОВ

голям и богат на стоки 
мол е търговският цен-
тър „Пасифик палас”.

Уличните пазари са 
феномен в Хонконг, ка-
то обикновено предла-
гат известни маркови 
стоки, дрехи, чанти и 
евтина битова електро-
ника. Тук ще ви пред-
ложа да посетите три 
от тях:
 Женският пазар. 

Не се подвеждайте от 
името. Тук има голя-
мо разнообразие от 
стоки за двата пола, 
могат да се намерят 
евтини дрехи, играч-
ки, електронни игри 
и фалшиви „маркови” 

е между най-високите 
сгради в света, а съще-
временно е дом и на 
един от най-престиж-
ните в града шопинг 
центрове. 88-етажни-
ят билдинг, разполо-
жен близо до брега, 
предлага много лук-
созни маркови мага-
зини, луксозен кино-
салон и превъзходни 
гледки към пристани-
щето от покрива. Друг 

неща. Разположен е в 
района Монкок и до 
него се стига с метро 
или автобус.

 Храмовата улица. 
Предлага неща като 
тези на Женския па-
зар, но тук има пове-
че улични продавачи, 
неколцина гадатели, 
но също така и певци 
от традиционната ки-
тайска опера. Показ-
вана в десетки филми, 

тази улица се посеща-
ва от много туристи.

  Цветарския па- 
зар. Доверете се на 
обонянието си и от-
крийте нежните аро-
мати на стотици раз-
лични видове цветя.

Кухнята играе зна-
чителна роля в живо-
та на много от жите-
лите на Хонконг. Тук 
не само се предла-
га особено богат из-
бор от различни ви-
дове китайска кухня, 
но също така има и 
превъзходни избо-
ри на азиатска и ев-
ропейска храна. Въ-
преки че последната 

често пъти е съобразе-
на с местните вкусове, 
Хонконг е добро мяс-
то за пътници, стра-
дащи вече за позна-
тата домашна храна, 
преситили се на ки-
тайски ястия. Според 
сп. „Ресторант” чети-
ри от стоте най-добри 
места за обществено 
хранене се намират 
именно в Хонконг. 

В мегаполиса може 

Лифтът отвежда до 
една от най-големите 
статуи на Буда в све-
та, която се намира 
на остров Лантау и 
до която се стига и по 
каменна стълба с 268 
стъпала. Освен сама-
та статуя, туристите 
могат да видят ориги-
нално представление 
на маймуни, да посе-
тят типична чайна и 
да се запознаят с жи-
вота на Буда. 

Сред туристиче-
ските забележително-
сти в Хонконг е Вър-
хът, най-високата част 
на острова, от която 
се открива невероят-
на гледка към целия 
модерен мегаполис 
с неговите небостър-
гачи. В Оушън парк 
пък можете да разгле-
дате малка зоологи-
ческа и ботаническа 
градина с безплатен 

вход, емблематичния 
за Хонконг хиподрум, 
базара за различни за-
падни стоки, както и 
да ползвате ферибот-
ната връзка за Макао.

В Коулун се на-
мират най-интерес-
ните музеи на Хон-
конг, както и базарът 
за произведения и то-
зи за морски дарове и 
всякакъв вид риба. Не 
пропускайте възмож-
ността да се разходите 
из парка „Виктория“, 
както и да видите 
Часовниковата кула. 
Придвижването меж-
ду туристическите за-
бележителности и из-
общо навсякъде ста-
ва доста лесно, благо-
дарение на системата 
на десетте линии от 
градското метро. Дос-
та важно е да знаете, 
че в Хонконг пуше-
нето на обществени 

Западната част  
на Коулун. На преден 
план се вижда 
Международният 
търговски център,  
най-високият 
небостъргач в Хонконг

Северното крайбрежие  
на остров Хонконг

Търговската улица 
“Пърсивал” 

„Нон пин”– най-голямата 
въжена линия в Азия
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рез последните 
седмици ситу-
ацията в Афга-
нистан претърпя 
огромни проме-
ни и някои екс-

перти смятат, че това е въз-
можност за китайския биз-
нес да окаже подкрепа на 
разорената от дългогодиш-
на война страна в така не-
обходимото й възстановява-
не – от строителството на 
пътна инфраструктура до 
подкрепа за образованието 
и разрешаване на пробле-
мите със заетостта.

Съвместни проекти  
между Китай и Афганистан 
също биха имали огромно 
значение в усилията за по-
добряване живота на афга-
нистанските жители, които 
се надяват на икономиче-
ско възстановяване и раз-
витие след изтеглянето на 
американците – цел, която 
за 20-те си години присъст-
вие в страната САЩ така 
и не успяха да реализират.

През времето, в което 
американците бяха в Аф-
ганистан, те похарчиха там 
огромни средства – основ-
но за отбрана, въоръжава-
не на местните сили за си-
гурност и осигуряване под-
крепата на лоялисти. Ця-
лостен напредък на страна-
та към нейното реално де-
мократизиране и развитие 
обаче така и не бе напра-
вен, корупцията сред ве-
рния на САЩ режим про-
цъфтяваше, той така и не 
спечели широка подкре-
па, а се случи точно обра-
тното – настъпиха по-дъл-
боки разделения и масова 
бедност.

„Американското наслед-
ство в Афганистан е само 
някои международни кон-
цепции и по-добро образо-
вание за жените и децата в 
големите градове като Ка-
бул. Животът и благосъс-
тоянието на обикновените 
хора не се промениха с ни-
що, независимо от човеш-
ките жертви, които дадоха 
САЩ и съюзниците им и 
похарчените огромни сред-
ства“, смята Циен Фън, ди-
ректор на отдела за проуч-
вания в Института за на-
ционална стратегия към 
университета „Цинхуа“.

За изминалите 20 години 
4 милиона афганистанци 

са били принудени да 
напуснат домовете си, 

а 2,7 милиона са потърсили 
спасение зад граница,„ спо-
ред медийни публикации.

Ситуацията в страната 
е такава, че за разлика от 
американската и на някои 

П

Афганистан има нужда от китайска 
подкрепа за своето възстановяване
Китай е надежден партньор за икономическо 
сътрудничество с разорената от войната на САЩ  
и съюзниците им страна

Страницата подготви 
Любомир МИхАйЛОВ

други западни страни, ки-
тайска икономическа по-
мощ там е много вероят-
но да бъде приветствана и 
насърчавана.

„Причините за това са 
комплексни, но главната е, 
че Китай винаги се е при-
държал към принципа на 
ненамеса във вътрешните 
работи на други държави и 
се стреми да провежда по-
литика на мирно съвмест-
но съществуване и добросъ-
седство, да не говорим, че 
Пекин е единствената съ-
седна на Афганистан стра-
на, която не е създавала ге-
ополитически конфликти 
там“, посочва Ху Шъшън, 
директор на Института за 
южноазиатски изследвания 
към Китайските институ-
ти за съвременни междуна-
родни изследвания. Между 
двете страни в момента ня-
ма сложни и чувствител-
ни въпроси и това прави 
по-лесно за Китай „да се 
включи“ в бъдещия процес 
на икономическо възстано-
вяване на Афганистан, из-
тъква Ху Шъшън.

Пекин не е единствената 
страна, оказваща помощ 

на Кабул. 
В тази група е например 
и Индия, но според някои 
експерти „от всички съсе-
ди може би единствено Ки-
тай има необходимите спо-
собности и опит да помогне 
на Афганистан да преодо-
лее бързо икономическите 
трудности, пред които е из-
правен“. По БВП на глава 
от населението Афганистан 
в момента е на 213-о мяс-
то, средната продължител-
ност на живота 53,25 годи-
ни и е най-ниската в све-
та, а 14 милиона души са 
заплашени от масов глад 
според информации в раз-
лични медии.

През януари 2002 г. Китай 
обеща в рамките на 

следващите пет години да 
предостави 150 милиона 

долара 
подкрепа на Афганис-
тан, половината от кои-
то нисколихвени заеми, а 
другата половина безвъз-
мездна помощ. В допъл-
нение Пекин подпомогна 
Афганистан в изграждане-
то на иригационен проект 
и язовир, болница, както 
и оказва материална под-
крепа в различни направ-
ления, сред които и за обу-
чението на кадри. 

През юли 2009 г. започ-
на работа медната мина 
„Айнак“, чийто контрактор 
е китайска компания, ма-
кар впоследствие дейност-
та й да се наложи да бъде 
спряна заради нестабилната 
ситуация в района. „Медна-
та мина и нефтеното нахо-
дище бяха договорени, но 
се оказа невъзможно да 
ги експлоатираме, тъй ка-
то водата, електричеството 

за проучвания на сътруд-
ничеството между Китай и 
Южна Азия към Шанхай-
ския институт за междуна-
родни изследвания.

Ако сега в Афганистан 
бъдат създадени 

благоприятни условия, 
това може да подобри в зна-
чителна степен търговията 
между двете държави, да 
създаде множество работни 
места и повиши стандарта 
на живот на хората, смятат 
представители на бранша. 
От 1 юли 2006 г. в сила са 
нулеви мита за вноса в Ки-
тай на 278 вида афганис-
тански стоки. Този префе-
ренциален статут трябва да 
продължи, ако Пекин при-
знае властта на талибани-
те. Надяваме се ситуация-
та в Афганистан да се ста-
билизира и това да отво-
ри повече възможности за 
инициативата „Един пояс, 
един път“ там, казва още 
Лиу Дзун‘и.

По време на срещата си 
в град Гуейян, 

и пътищата там не са га-
рантирани поради реги-
оналната нестабилност“, 
обяснява Лиу Дзун‘и, гла-
вен секретар на Центъра 

външните министри на 
Китай, Афганистан и 

Пакистан постигнаха през 
юни консенсус да работят 

за задълбочаване на 
сътрудничеството 

във висококачественото 
изграждане на „Един по-
яс, един път“, което е под-
крепа за същественото раз-
ширяване на общите про-
екти в Афганистан и за по-
добряване на свързаността 
между страните и в райо-
на на Южна Азия в цялост.

„Китай е надежден парт-
ньор за разорената от вой-
ната страна да изправи на 
крака икономиката си и 
може да помогне за тази 
цел чрез принципа на ре-
ципрочност“, смята Ци-
ен Фън, посочвайки съ-
що, че Пекин е натрупал 
опит в работата с развива-
щи се страни, включител-
но за икономическо съжи-
вяване. „Китай не се опит-
ва да се превърне в хегемон. 

Ние изнасяме нашите ико-
номически модели и прак-
тики, но не се месим във 
вътрешните работи на дру-
гите страни. И точно от то-
ва ще се нуждаят афганис-
танските талибани, когато 
се укрепят във властта“, до-
бавя той.

„Като добър съсед и 
искрен приятел на Афга-
нистан, Китай винаги се е 
придържал към политика 
на добросъседство с афга-
нистанския народ. Това не 
се е променяло в минало-
то, няма да се промени и 
в бъдеще“, посочи говори-
телят на Външно минис-
терство Джао Лидзиен на 
пресконференция миналата  
седмица. 

По думите му Пекин ще 
продължи да подкрепя ми-
ра и възстановяването на 
цялата страна и ще осигу-
ри подкрепа за нейното со-
циално-икономическо въз-
раждане според нуждите и 
възможностите си.

Хиляди афганистанци се опитаха да напуснат страната  
след изтеглянето на американските войски

Китай се стреми да засили сътрудничеството със страните от Средна Азия на фона на нестабилната 
обстановка в Афганистан и нарастващата заплаха за обектите от „Един пояс, един път“
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общество

ак да помогнем на въз-
растните хора да се ин-
тегрират в модерното 
общество и улесним 
живота им? Различни 
мерки се предприемат 

в цялата страна, като създаване на 
курсове за използване на смартфон. 
Целта е възрастните да се адапти-
рат към изискванията на обществе-
ни места, като например проверка 
на здравния код, запазване на гише 
за закупуване на билети за авто-
бус и влак, поръчка на такси чрез 
телефона и други онлайн услуги.

„Първо влезте в Уичат, кликне-
те „открий“, най-отдолу ще види-
те мини програмата“. Подобни ин-
струкции могат да се чуят на курса 
„Как да използваме приложението 
за здравен код“ в квартал Дадун в 
град Гуанджоу. Служителката Сие 
Мъни, която учи възрастни хора 
как да използват смартфон, каза: 
„За да могат бързо да се научат, по 
време на инструкциите ги оставя-
ме сами да пробват функциите“.

По време на антиепидемична-
та борба здравният код, като про-
пуск за пътуване, е широко използ-
ван, както и е изискване за дос-
тъп до редица обществени места. 
Това накара възрастните хора да 
осъзнаят важността и необходи-
мостта от смартфоните.

65-годишната Тан Сяохун дълго 
време имала проблеми с използ-
ването на смартфон. Когато раз-
брала, че в квартала се открива 
курс, веднага се записала. Сега, 
когато Тан е на екскурзия с прия-
телки, тя им помага и ги насочва 
как правилно да използват здрав-
ния код. Въпреки че персоналът 
в атракциите също може да оказ-
ва съдействие, според Тан винаги 
е по-добре, ако сам можеш да се 
оправиш.

К

Смартфоните внасят удобства в 
живота на възрастните хора

съм от два месеца, исках да посе-
тя познат в съседния окръг, но не 
успявах да си взема билета от ав-
томата за билети на гарата“, спо-
деля тя. Г-жа Шън разказа още, 
че знае как да плати билета чрез 
смартфона, обаче не знае какъв е 
процесът по вземането на биле-
та от машината. Всеки път моли 
служителя да й помогне. Тя се на-
дява постепенно да се научи сама 
да се справя след време.

На гарата са открити две гише-
та за обслужване и почти всички 
клиенти са възрастни хора. Фак-
тически към момента, когато ку-
пят билети, пътниците могат да 
пътуват чрез сканиране на лич-
ната карта. „За да се удовлетво-
рят нуждите на пътниците, кои-
то не могат да купят билети чрез 
смартфон, подобни гишета със слу-
жители в гари и автогари ще про-
дължат да работят“, съобщи град-
ското транспортно управление на 
Хайкоу.

Съобщено бе, че в Пекин вече 
всички обществени услуги, свър-
зани с вода, ток, газ, парно и дру-
ги, все още може да се извършват 
офлайн, както и плащането им в 
брой или карта. В други сфери, ка-
то например администрацията в 
китайската столица, освен онлайн 
услугите, се насърчава извършва-
нето на различни видове услуги на 
едно гише, за да се улеснят хората.

Не е необходимо хората да се 
редят вече на различни опашки, 
всички услуги и формалности мо-
гат да се обработват само от ед-
но гише. В центъра за граждански 
дела в пекинския район Хайдиен 
са предоставени услуги като без-
платни инвалидни колички, пре-
вод на жестомимичен език и обяс-
нения на процедури за улеснение 
на хората.

бюро за граждански дела. Сега на 
входовете на обществените мес-
та се изисква да има служители, 
които да показват на възрастните 
как да ползват здравния код или 
да им помагат да вкарат лични-
те си данни.

Наред с разпространението на 
интелигентните технологии се по-
добряват удобствата в обществения 
транспорт. Въпреки това все още 
има възрастни хора, които не мо-
гат да боравят със смартфон при 
закупуването на билети.

В Централната автогара, Източ-
ната жп гара и Западната автогара 
на град Хайкоу, провинция Хай-
нан, все още има гишета за про-
дажба на билетите и тяхната про-
верка специално за възрастни хо-
ра, които нямат или не могат да 
ползват мобилен телефон. Във вся-
ка гара има гише за обслужване, 
където служителите съдействат на 
пътниците при проблем.

Шън Инчун, която е на близо 
60 години, пътува от провинция 
Хунан до Хайнан, където да пре-
кара зимните месеци. „В Хайкоу 

„Учениците“ са от 50- до над 
90-годишни. Те имат група, наре-
чена „Стари приятели“ в Уичат, 
където задават различни въпро-
си. За да научат възрастните хо-
ра да използват кода, социалните 
работници са измислили немал-
ко варианти.

Сие Мъни си припомни случая 
с г-жа Уън, която е на повече от 
80 години и живее сама, не раз-
бира какво е здравен код и как се 
използва, което й създава пречки 
при пътуване. Тя обаче не ползва 
смартфон. Кварталният служител 
затова решава да й направи регис-
трация за здравен код, да го прин-
тира цветно и превърне в пропуск. 
С него 80-годишната жена може 
да ходи свободно и има достъп до 
обществените места, където се из-
исква здравен код.

„Юесиу е стар градски квар-
тал, където живеят много възраст-
ни хора. Как да се улесни техни-
ят живот по време на епидемията, 
е важна задача в нашата работа“,  
заяви Ли Дзин, началник на отдел 
„Социална работа“ към Районното 

исане на дома- 
шни, занима-
ния с ръчни за-
наяти, рисува-
не и игра. С то-
ва се занимават 

децата от селските райони 
на Китай това лято. През 
лятната ваканции 12-го-
дишният ученик Ян Дзяин 
например не стои вкъщи, 
като в  предишните  годи-
ни по време на ваканция-
та и уикендите, а прекара 
времето  с новите си при-
ятели в Центъра за извън-
класни занимания за деца. 
Тук те изработват модели 
на водни дозатори от кар-
тон и пластмасови бутилки, 
които украсяват с блестящи 
звезди. Ян Дзяин и прияте-
лите му декорират стената 
в класната стая, разказва 
в репортажа си Радио Ки-
тай за чужбина. До стената 
са подредени маси и столо-
ве. Това е стаята на Центъ-
ра за извънкласни дейнос-
ти за деца в индустриалния 
парк на околия Тиенджън,  
провинция Шанси.

П
Безплатна грижа за децата по време на ваканцията

Той е открит преди стар-
та на лятната ваканция и в 
него се събират децата на 
служителите в парка. Все-
ки ден около 80 деца „оти-
ват на работа“ заедно с ро-
дителите си. Всяка сутрин 
майката на Ян го изпра-
ща в центъра и продължа-
ва до своето работно мяс-
то във фабрика наблизо, а 

вечерта се прибират заедно.  
Къщата им също не е да-
лече от фабриката. Те жи-
веят в жилищен квартал, 
обитаван главно от жите-
ли на околните села. 

Преди две години над 10 
000 души от почти 80 бедни 
села в околията пристигат 
тук. Местните власти съз-
дават индустриална зона, 

осигурявайки  заетост за 
„новите граждани“ в град-
чето. Директорът на упра-
вителната комисия на зо-
ната Фан Айдзюн каза, 
че през първата фаза зо-
ната е привлякла 16 тру-
доемки компании, кои-
то откриват над 1400 ра-
ботни места. През втора-
та и трета фаза зоната ще 

предостави над 4000 работ-
ни места за местните хора. 
Майка на Ян Дзяин работи 
във външнотърговска фа-
брика за облекло в индус-
триалния парк. „Татко ра-
боти, майка ми също е за-
ета. Ваканциите често пре-
карвах вкъщи. Освен пи-
сането на домашна рабо-
та, само гледам телевизия.“ 

„В центъра има 80 деца 
от детски градини и начал-
ни училища. Родителите 
им работят в индустриал-
ния парк“, каза Джан Юн-
хуа, директорка на центъ-
ра. Тя и четирима учите-
ли работят в центъра, ос-
вен да помагат за домаш-
ните работи на децата, те 
организират разнообразни-
те извънкласни дейности, 
например спорт, рисуване 
и игри.

Фан Айдзюн каза, че 
създаването на центъра е 
решило най-голямото при-
теснение на работниците в 
парка, а именно грижата за 
децата през ваканциите и 
уикендите.
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високо съдържание на ни-
шесте, като картофи, фъс-
тъци и тиква, които е ве-
роятно да се окажат труд-
ни за смилане.
Билки срещу подут корем

Горчиви  
на вкус храни

Според китайската ме-
дицина горчивите на вкус 
храни насочват потока на 
жизнената енергия Ци на-
долу и благоприятстват 
храносмилането. Такъв на-
пример е чаят от кората на 
мандарини или портокали. 
Най-добре е да използвате 
изсушени, екологично чис-
ти кори. Залейте ги с горе-
ща вода, изчакайте някол-
ко минути и чаят е готов.
Рози и китайски хинап
Чаят от рози и китайски 

хинап затопля стомаха, из-
чиства излишната влага и 
насърчава свободния поток 
на Ци. Запарете в продъл-
жение на 10 минути пет из-
сушени розови пъпки и два 
хинапа, след което преце-
дете и изпийте чая.

Ечемичен малц
Ечемиченият малц на-

сърчава секрецията на сто-
машните киселини и съ-
държа ензими, които пома-
гат за разграждането на ни-
шестето. От гледната точ-
ка на китайската медици-
на това означава, че осво-
бождава стомаха, помага 
на храносмилането и ук-
репва чернодробната Ци. 
Пригответе чай от ечеми-
чен малц, като го запари-
те с гореща вода за някол-
ко минути.

Още съвети
Бутилка 

с топла вода
След хранене напълне-

те бутилка с топла вода и 
я дръжте върху корема. То-
ва ще помогне на кръвта в 
тази област на тялото да се 
движи свободно и ще пре-
дотврати застоя.

Масаж
Разтривайте стомаха с 

кръгови движения, което 
ще съдейства за нормал-
ния поток на Ци в стомаха 

а всеки му се 
е случвало да 
страда от подут 
корем, което в 
някои случаи е 

възможно да се окаже сери-
озен проблем. Няколко съ-
вета на традиционната ки-
тайска медицина ще ви по-
могнат да подобрите храно-
смилането и да се почув-
ствате по-леки.

Причини за подуването  
на корема

Според традиционната 
китайска медицина при 
подуване на корема първо 
трябва да обърнем внима-
ние на стомаха, далака и 
черния дроб.

Стомахът и далакът са 
основните участници в хра-
носмилането, които отгова-
рят за усвояването на хра-
нителните вещества, пре-
връщането им в кръв и 
жизнена енергия Ци, как-
то и транспортирането им 
до останалите части на тя-
лото. Когато работата на 
тези два органа е наруше-
на, неправилното усвояване 
на храната може да предиз-
вика застой на Ци.

Когато течностите и 
храната са блокирани в да-
лака, се появяват симптоми 
като подуване на корема, 
мудност, намален апетит, 
подпухнали лице и очи.

Друг възможен резул-
тат от лошото храносми-
лане е прекаленото коли-
чество Ин енергия (студ) 
в стомаха, което може да 

предизвика натрупването 
на влага и застой на кръв-
та. Възможни са и болки 
в стомаха, включително 
свързани с месечния ци-
къл при жените.

Подуването на коре-
ма може да и резултат от 
дисбаланс в черния дроб. 
Той е орган, който отговаря 
за регулирането на кръвта 
и Ци. Когато нормалният 
им поток в тялото е нару-
шен, е възможно те да се 
натрупат в областта на гър-
дите и корема. Сред други-
те възможни симптоми са 
скованост във врата и ра-
менете, раздразнителност, 
безсъние и главоболие.

Дисбалансът в работа-
та на гореспоменатите ор-
гани може да е предизви-
кан от редица фактори, на-
пример преяждане, прека-
лена консумация на млеч-
ни продукти и студени хра-
ни, липсата на достатъчно 
спорт, дори и потиснатите 
гняв и стрес.

Съвети за храненето
Ако искате да се спра-

вите с подутия корем, най-
добре е да се отнесете с 
внимание към храносми-
лателната си система. Оче-
видно е, че ще трябва да 
се откажете от газирани-
те напитки. Избягвайте да 
консумирате големи коли-
чества тежка храна, защо-
то това може да претова-
ри стомаха и далака. Огра-
ничете студените и люти 
продукти, както и тези с 

Успокойте 
подутия корем 
с китайска 
медицина

здрАве

Н

рез декември 
2018 г. броят на  
виртуалните бол- 
ници в Китай бе 
около 100, а до 
юни тази година 

вече надвишава 1600, съоб-
щава Радио Китай за чуж-
бина. Данни на Национал-
ната здравна комисия на 
КНР показват, че благода-
рение на подкрепата на съ-
ответните политики и чел-
ни технологии, услугите на 
онлайн болниците в стра-
ната се развиват интензив-
но и са се превърнали във 
важна част от системата за 
медицинско обслужване в 
страната.

От публикуването на 
„Предложението за стиму-
лиране на развитието на 
модела интернет + здраве-
опазване“ през 2018 г., бла-
годарение на подкрепящи 

П
Виртуалните болници се развиват  
и усъвършенстват с бързи темпове

политики, развитието на 
медицинското обслужва-
не в Китай ускорява тем-
пове, като обемът на ра-
ботата се увеличава зна-
чително.

Директорът на отдела за 

управление на болниците 
при Националната здрав-
на служба Йе Цюенфу за-
яви, че според статистика 
от проучване през 2020 г.  
броят на пациентите на 
44 виртуални болници, 

управлявани от НЗК, се е 
увеличил със 17 пъти спря-
мо 2019 г., а броят на меди-
цинските консултации он-
лайн на трети платформи 
с над 20 пъти.

Броят на интернет 
болниците в Китай ско-
чи от малко над 100 през 
декември 2018 г. до пове-
че от 1600 през юни тази 
година.

Интернет болница-
та на Пекинския съюзен 
медицински колеж, една 
от най-известните в Ки-
тай, е първата по рода си 
в Пекин, акредитирана от 
властите. Хората вече мо-
гат да търсят онлайн здрав-
ни услуги от повече от 1200 
лекари в 38 отделения на 
интернет болницата. 

Около 70 000 пациенти 
са се възползвали от услу-
гите по този начин.

Непосредствена полза 
от интернет технологии-
те, включително чрез уеб 
болници, е, че информа-
цията помага да се нама-
лят усилията на пациенти-
те, които сега не е необхо-
димо да ходят специално 
до здравните заведения.

Пандемията подхранва 
иновациите в бързо раз-
растващия се интернет ус-
луги, упълномощен през 
последните две години.  

Правителствените ве-
домства проучват и съ-
действат развитието на  
иновативните подходи за 
регулиране на нововъзни-
кващата медицинска услу-
га и създаването на бла-
гоприятна среда за него-
вото стабилно и устойчи-
во развитие, каза Лиу Уен-
сян, служител от Нацио-
налната здравна служба.

и далака. 
Легнете по гръб, поста-

вете длани върху стома-
ха, след което направете 
100 кръга по посока на ча-
совниковата стрелка око-
ло пъпа.

Лека разходка
Кратката разходка след 

хранене насърчава усилване 
на потока на кръвта и пре-
дотвратява застоя на храна-
та, която току-що сте кон-
сумирали, в храносмила-
телните органи. 

Важно е разходката да 
е спокойна, да не бързате, 
да избягвате енергичните 
упражнения, за да не поп-
речите на храносмилането.

топли течности
Според традиционната 

китайска медицина, когато 
разгражда храната, стома-
хът се нуждае от топлина. 
Ако понижите температу-
рата на тялото със студени 
храни или ледени напитки, 
то ще трябва да изразход-
ва допълнителна енергия, 
което може да влоши хра-
носмилането.
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Г
Триумф на социализма в автономния китайски регион и  
сигнал за Запада да спре с провокациите за „независим“ Тибет

70 години свободен Тибет

одишнината от 
мирното освобож-
дение на Тибет бе 
отбелязана с гран-
диозно тържество 
на дворцовия пло-

щад „Потала“ в Лхаса, в 
югозападния китайски ав-
тономен регион Тибет, пре-
да агенция Синхуа. Отбе-
лязването на годишнината 
съвпадна с триумфален мо-
мент за социалистическата 
му система и управление, 
който изпраща силно пос-
лание към западните поли-
тици, които не признават 
огромния напредък на Ти-
бет, изтъква Синхуа.

През 1951 г. със Спора-
зумението на Централно-
то народно правителство и 
местното управление на Ти-
бет за мерки за мирното ос-
вобождение на Тибет, из-
вестно като 17-членно спо-
разумение, официално се 
провъзгласява мирното ос-
вобождение на Тибет. Това 
освобождение, заедно с епо-
халната демократична ре-
форма през 1959 г., помогна 
на Тибет да отхвърли свое-
то регресивно, автократич-
но и изолирано минало, за 
да прегърне просперитета и 
отвореното бъдеще.

В региона живеят бли-
зо 3,65 милиона души, кое-
то е с 21,52 процента повече 
от 2010 г. Над 86 процента 
от населението е тибетско.

Средната продължител-
ност на живота в Тибет се 
е увеличила от 35,5 години 
през 1951 г. на 71,1 години 
през 2019 г.

Преди 1952 г. градската 
жилищна площ в Тибет-
ския автономен регион е 
била по-малко от 300 хи-
ляди кв. м, а на глава от 
населението са се падали 
по 3 кв. м жилищна площ. 
Тогава над 90% от местни-
те жители са нямали собст-
вени жилища.

Днес ситуацията е корен-
но различна, като през 2020 
г. жилищната площ на глава 
от населението е била 32,37 
кв. м, което е увеличение 
с около 11 пъти, съобщава 
Радио Китай.

Преди мирното освобож-
даване на Тибет през 1951 г. 
в района е имало само един 
град с население над 10 хи-
ляди души, а инфраструкту-
рата му е била изключител-
но лоша и изостанала. След 
установяването на народна-
та власт, с подкрепата от 
централното правителство, 
изграждането на градове-
те и селата в Тибет се раз-
вива непрекъснато, строят  
се пътища, канализация, съ-
оръжения за водоснабдява-
не и друга базова инфра-
структура.

невежество, или хегемонис-
тично мислене, обвързано с 
империалистическата агре-
сия в региона през 19-и и 
началото на 20-и век.

От 80-те години на ми-
налия век западните сили 
играят активна роля в из-
бухването на вълнения в 
Тибет. Китай със своята 
желязна решителност да 
защити националния су-
веренитет и етническото 
единство никога няма да 
позволи на ръцете, които 
се намесват, да разигра-
ват „картата на Тибет“, да 
обърнат масите. И всички 
опити за отцепване, които 
противоречат на историята 
и общата воля на етноси-
те, са обречени на провал.

Под ръководството на 
ККП сега хората в Тибет 
живеят умерено благопо-
лучно, което би било не-
мислимо преди мирното 
освобождение на региона. 
Те със сигурност ще съз-
дадат още по-светло бъде-
ще чрез единство, стремеж 
към модернизация и посто-
янна подкрепа от централ-
ните власти. 

В региона има повече от 
1700 обекта за тибетски бу-
дистки дейности с 46 000 
монаси и монахини. В оп-
ит да запазят традиционна-
та тибетска култура, държа-
вата и регионът са инвести-
рали над 5 милиарда юана 
в обновяването на култур-
ни реликви. Тибетска опе-
ра, Джезар, Лечебното къпа-
не на Сова Ригпа са вклю-
чени в Списъка на немате-
риалното културно наслед-
ство на ЮНЕСКО.

Изкоренявайки абсолют-
ната бедност, Тибет е в ус-
корено движение на иконо-
мическо развитие с модер-
низирана инфраструктура.

Постиженията на Тибет 
трябва да бъдат достатъчни, 
за да подтикнат някои хора 
на Запад да се откажат от 
фиксацията си върху мита 
за Шангри-Ла, който идеа-
лизира вечното теократич-
но управление и духовния 
свят и вижда всяко модер-
но развитие като достойно 
за осъждане.

През последните 70 го-
дини, оставяйки тъмните 
векове зад гърба си, Тибет 
замени жестоката феодал-
на крепостна система със 
социалистическа система, 
упражни регионална етни-
ческа автономия и извър-
ши реформа и отваряне за-
едно с останалата част от 
нацията.

Като регион, който за-
ема важно място в нацио-
налната парадигма за сигур-
ност, Тибет получава зна-
чително внимание от цен-
тралните власти и огромна 
помощ от други провинции 
за стимулиране на негово-
то развитие. 

За да се поддържа трай-
на стабилност и да се ус-
корява развитието, Тибет 
твърдо се противопоставя 
на сецесионистките загово-
ри. 14-ият Далай Лама и не-
говите последователи, под-
крепяни от западните ан-
тикитайски сили, през го-
дините продължават да се 

опитват да говорят за „не-
зависимостта на Тибет“, ка-
то провокират инциденти, 
които застрашават мира и 
стабилността в Тибет.

Тези политически изгна-
ници, както и някои запад- 
ни политици и организа-
ции, започнаха кампания 
за дезинформация, насочена 
към Тибет. Те наричат ос-
вобождението „репресия“ и 
демонизират политиката на 

Китай в региона. Техните 
викове за „културно унищо-
жение“ и „геноцид“ не носят 
и частица истина. Честите 
им обвинения по етнически, 
религиозни, демократични 
въпроси и правата на чове-
ка всъщност се дължат на 
идеята за „независимостта 
на Тибет“, която да се ме-
си във вътрешните работи 
на Китай. Тези приказки за 
Тибет отразяват или чисто 

П

Опитите на сепаратистките 
сили за разединяване на Тибет 
са обречени на провал

о повод 70-ата 
годишнина от 
мирното осво-
бождение на 
Тибет Радио 
Китай за чуж-

бина коментира: Мирно-
то освобождение на Ти-
бет прогони оттам напъл-
но империалистическите 
сили и защити национал-
ния суверенитет и терито-
риална цялост на Китай. 
Под ръководството на Ки-
тайската комунистическа 
партия в Тибет бяха въ-
ведени демократични ре-
форми, милиони селяни 
бяха освободени от фео-
далната крепостна систе-
ма и получиха равен ста-
тут и политически права. 
От създаването на Тибет-
ския автономен регион до-
сега правата на хората от 
всички етнически групи 
там са напълно гаранти-
рани, а делата на региона 
се управляват независимо. 
Може да се каже, че со-
циалната система на Ти-
бет е постигнала огромен 
напредък.

През последните 70 
години историята вярно 

записва напредъка и отва-
рянето на Тибет. След 18-
ия конгрес на ККП авто-
номният регион навлезе в 
най-добрия период на раз-
витието си, като средно-
годишният икономически 
растеж се нарежда сред 
първите три места в стра-
ната, от 2015 до 2020 г. ръ-
стът на доходите на всички 
жители в Тибет е най-ви-
сок в сравнение с други-
те райони за 6 поредни го-
дини, през 2020 г. Тибет 
елиминира абсолютната 

бедност, а благодарение на 
висококачествената си еко-
логична среда се превър-
на в световна туристиче-
ска дестинация.

Международната общ-
ност вижда постижения-
та на тибетското разви-
тие. Според американския 
писател Лоурънс Брам в 
Цинхай-тибетското пла-
то културите на различ-
ните етноси се радват на 
подкрепа от държавата за 
опазването и предаване-
то им.

Страницата подготви Любомир МИхАйЛОВ
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Ресторанти в интернет платформите

К
расив ресторант, 
със специално 
меню и добри 
отзиви на кли-
ентите в интер-
нет платформи-

те - това се превръща в нов 
модел за популяризиране-
то на бизнеса. Много ки-
тайци обичат да споделят 
своите впечатления в ин-
тернет от посетените рес-
торанти, което е прекрас-
на реклама за собствени-
ците им.

Характерните особености 
на ресторантите

В пекинския район Ци-
енмън са събрани мно-
го ресторанти, които во-
дят класациите в интернет 
платформите. Един от тях 
се казва „Театър на мечти-
те“. Само един месец след 
откриването му той е полу-
чил 5 звезди от отзивите на 
клиентите и е заел първото 
място в листата на ресто-
рантите със западна кухня 
в пекинския район Сичън.

Червени кожени столо-
ве, маси от орехово дър-
во, бели тухлени стени със 
снимки и трофейни купи, 
огромни екрани за гледане 
на футболни мачове – „Теа-
търът на мечтите“ е вдъхно-
вен от британските стади-
они и предоставя наистина 
футболна атмосфера.

Всеки ресторант тряб-
ва да има своя специфи-
ка. Според мениджъра на 
„Театър на мечтите“ Джай 
Шанхън е необходимо фо-
кусът да се постави върху 
едно нещо и то да се усъ-
вършенства. 

„Ние включихме футбо-
ла като наша основна те-
ма. Сервитьорите ни на-
пример питат клиентите: 
На коя трибуна искате да 
седнете – западната или из-
точната? След като напра-
вят своя избор за менюто, 
им казват: Ще повторя от-
ново първоначалния състав 
на отбора. Имената на яс-
тията също са свързани с 
футбола: телешки футболни 
топчета на зелен терен, са-
латата се поднася в специа-
лен съд, който прилича на 
трофейна купа, с която кли-
ентите обичат да се снимат 
за спомен.“

Джай Шанхън обясня-
ва, че повечето от хората, 
които идват в техния рес-
торант, са футболни фено-
ве. „Затова всичко при нас 
съвсем естествено трябва да 
е свързано с футбола. Ос-
вен това нашият ресторант 
се намира близо до извест-
ните забележителности в 
Пекин и често ни посеща-
ват туристи от други про-
винции. Приготвили сме 
няколко интерактивни иг-
ри за тяхното забавление. 
Така създаваме лека и при-
ятна атмосфера за нашите 
клиенти.“

В края на миналата го-
дина много популярен става 
и един друг ресторант, кой-
то се намира в Забранения 

на „Даджун диенпин“.
„Славата им се дължи 

на доверието на клиентите. 
Включването в топ листата 
на ресторантите е от пол-
за не само за бизнеса, но 
за популярността им сред 
интернет потребителите. 
По-важното обаче е, че 
надпреварата ги стимули-
ра да подобрят качеството 
на услугите. Някои ресто-
ранти дори предлагат по-до-
бро обучение за персонала, 
за да са в по-добра услуга 
на клиентите.“

Джай Шанхън обяснява, 
че обръщат голямо внима-
ние на коментарите в раз-
личните платформи, защо-
то „те са директен отзив от 
нашите клиенти. Независи-
мо дали са добри или ло-
ши, те са важни за нас, за 

да подобрим обслужване-
то.“ Според него ресторан-
тите трябва да са в добри 
отношения със съответните 
интернет платформи, за да 
предложат по-добро прежи-
вяване на клиентите.

Най-важен е вкусът, а 
безопасността на храните 

е главното изискване.
Някои клиенти се ше-

гуват, че в популярните в 
интернет платформите рес-
торанти „е по-важно да се 
правят снимки, а храната 
не е от значение“. Според 
Су Лин обаче, дори и да 
предлагат красива атмос-
фера, местата с лоша кух-
ня не оцеляват дълго. 

 „Ледената къща“ в Заб-
ранения град предлага тра-
диционна пекинска кухня, 

Откриха най-големия 
екологичен парк в Шанхай

аркът, който се 
намира в източ-
ната крайбреж-
на зона Линган, 
обхваща 54 хек-
тара и е най-го-

лемият парк в Шанхай, 
оборудван да задържа и 
пречиства водата. Съоръ-
женията могат да абсорби-
рат и събират дъждовната 
вода, тъй като целият парк 
е конструиран като „гъба“. 

Концепцията на еколо-
гичния парк се основава на 
необходимостта да се съз-
даде пространство, което 
да е екологично безопасно 
и да може да абсорбира, 
пречиства и отвежда дъж-
довните води, което е мно-
го необходимо за дъждовен 
град като Шанхай.

Тъй като в района на 
парка се намира и Шан-
хайският музей на астро-
номията, тук са разполо-
жени и много астрономи-
чески елементи. 

Паркът има осем добре 
проектирани структури и е 
разделен на различни функ- 

П

ционални зони, включи-
телно зона за наблюде-
ние на звезди и зона за 
астрономически опит. 

„Една от структури-
те в парка е във форма-
та на планета. Нареко-
хме я „безтегловната пла-
нета“, защото в нея по-
сетителите могат да из-
питат усещането за без-
тегловност в космоса“, 
каза Фан Дзинлу, вице-
президент на Китайска-
та строителна наука и  

технологии. 
Тук посетителите мо-

гат да наблюдават звез-
дите и през нощта, спо-
ред Джу Джиан, дирек-
тор на отдела за привли-
чане на инвестиции. 

„Ще организираме па-
латкови лагери и астро-
номически лекции извън 
музея на астрономията. 
Също така ще има и ке-
търинг услуги във всяка 
от осемте поддържащи 
структури“, каза Джу. 

град и носи името „Бинд-
зяо“, или „Ледената къща“.

Помещението е постро-
ено при династия Цин и 
се намира в полуподземие. 
В миналото тук са съхра-
нявали леда през лятото. 
Днес е запазен характерът 
на древната сграда. На пъс-
трия сводест каменен таван 
виси ярък кристален поли-
лей. Клиентите могат да се 
насладят на вкусните дели-
катеси и в същото време да 
се потопят в историческа-
та атмосфера.

Ресторантът предлага и 
няколко иновационни про-
дукта, свързани със Забра-
нения град. Най-популярни-
ят сред тях е сладоледът във 
формата на малките фигу-
ри по покривите на почти 
всяка сграда в бившия им-
ператорски дворец, напри-
мер дракон, феникс, лъв и 
пегас. Много туристи оби-
чат, докато се наслаждават 
на ледените лакомства, да 
слушат и разказите за древ-
ните сгради.

Интернет платформите в 
помощ на клиентите

Популярността на мно-
го ресторанти в наши дни 
се дължи предимно на от-
зивите на клиентите в ин-
тернет платформите.

„Винаги, когато избира-
ме ресторант по време на 
екскурзия, преглеждаме от-
зивите“, обяснява студент-
ката Су Лин, която обича 
да посещава популярни рес-
торанти. Тя също не пропу-
ска да остави своя комен-
тар. Интернет класациите 
на ресторанти са базирани 
на оценките и коментари-
те на клиентите като тези 
на Су Лин.

Например ресторантите 
в приложението „Даджун 
диенпин“ са оценени според 
160-те милиона коментара 
на 28-те милиона клиенти. 
Според доклад от 2020 г. ро-
дените след 1990 г. китайци 
средно посещават веднъж 
на месец по един от тях.

„Резултатите не се про-
менят, независимо дали 
ресторантите са в сътрудни-
чество с нашето приложе- 
ние“, заявява мениджърът 

например патица по пекин-
ски и пържени спагети. За 
да привлече повече клиен-
ти, кафенето към него има 
специално меню с нови на-
питки. Много хора ходят 
там именно заради тях.

Според Джай Шанхън 
за ресторантите от важно 
значение е качеството на 
ястията. „Нашият главен 
готвач е с 13-годишен оп-
ит. Трябваше ни половин 
година, за да изпробваме и 
подобрим менюто. Напри-
мер, за да направим рибата 
по-крехка и ароматна, при 
приготвянето й добавяме 
бира. Всеки месец обновя-
ваме менюто, за да отгово-
рим на вкусовете.“

„За клиентите най-важен 
е вкусът на храната“, отбе-
лязва мениджърът на „Да-
джун диенпин“. „Той вина-
ги е във фокуса, независи-
мо как се променят дизай-
нът и атмосферата на рес-
торанта.“

Безопасността на хра-
ната е основа за популяр-
ността на един ресторант. 
В последно време Пекин-
ското бюро за пазарен над-
зор е засилило проверките, 
особено за хигиената в кух-
ните, качеството на месото 
и зеленчуците, здравето на 
служителите, почистване-
то и дезинфекцията на съ-
довете. Тази кампания ще 
продължи през цялата го-
дина, като се наблегне на 
безопасността на храните в 
ресторантите, които са по-
пулярни в интернет плат-
формите.
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Джеръми Лин няма да се пенсионира

жеръми Лин от- 
хвърли намеци-
те за пенсиони-
ране, след като 
не успя да оси-
гури оферти за 

завръщане в НБА. 32-го-
дишният баскетболист пуб-
ликува обширен преглед за 
играта както в Китай, та-
ка и в Лигата за развитие 
(G-лигата). Там той  запи-
са девет мача с екипа на  
Санта Круз Уориърс след 
решението си да напусне 
Пекинските патици от Ки-
тайската баскетболна асо-
циация (CBA) в опит да се 
върне на голямата сцена. 

„Не успях да се завърна 
в най-силното първенство 
в света (НБА), но не съ-
жалявам, пише Лин. Дадох 
всичко от себе си и вдигнах 
глава високо. Що се отнася 
до това, което следва, се до-
верявам на това, което Бог 
ми е подготвил. Благодаря 
на всички, които бяха заед-
но с мен в това пътуване. 
Обичам ви“, написа Дже-
ръми Лин.

Завършилият в Харвард 
баскетболист стана извес-
тен, след като в първия си 
сезон с екипа на Ню Йорк 
Никс през февруари 2012 г.  
излезе от нищото, за да 
достигне средно 25 точки 
и 9,5 асистенции на мач. 

Лин премина в отбо-
ра от НБА като свободен 
агент, след което подпи-
са договор за 28,8 мили-
она долара с Хюстън Ро-
кетс през следващия сезон, 
а през 2016 година пара-
фира тригодишна сделка 
за 36 милиона долара с  
Бруклин Нетс.

По време на сезон 2016 
– 2017 г. Лин  беше измъч-
ван от неприятен проблем 
със сухожилието. След то-
ва получи и контузия в 
гърба, а малко по-късно 
и  нараняване на глезена. 

През новия сезон 2017 
– 2018 г. той скъса кръст-
на връзка на дясното коля-
но, което го отстрани през 
останалата част от кампа-
нията. Лин се премества в 
Торонто, където става пър-
вият азиатец, който пече-
ли титла в НБА.

„Претърпях две поредни 
години контузия в Брук-
лин. Върнах се след това 
и имах добър първи полу-
сезон и показах, че мога 
да играя отново на висо-
ко равнище, сподели Лин. 
След това в Торонто на-
правих страхотни 12 мача 
и успях да стигна до вър-
ха на НБА.“

„Върнах се в китайското 
баскетболно първенство и 
само за една година прео-
долях психическите бари-
ери от миналото си, защо-
то  мислех че съм играч в 

Участието в китайското първенство 
ми възвърна увереността, заяви 
32-годишният баскетболист

сезон, не можа да се сдобие 
навреме с разрешителното 
от ФИБА и Китай, което 
му бе нужно за трансфер 
в НБА. Причината за това 
е, че офисите на междуна-
родната централа не рабо-
тят през уикендите и такъв 
документ се издава много 
трудно през почивните дни.

Вместо него ръковод-
ството на Уориърс привле-
че новобранеца Илайджа 
Пембъртън, като на вете-
рана бе предложено да ста-
не част от дъщерния тим 
на Голдън Стейт - Санта 
Круз Уориърс.

Лин има 480 мача в 
НБА, като кариерата му 
започва именно в Голдън 
Стейт през 2010 – 2011 г., 
когато „войните“ го при-
вличат като свободен агент. 

След това играе за Ню 
Йорк, Хюстън, Лейкърс, 
Шарлът, Бруклин, Атлан-
та и Торонто, записвайки 
общо средно по 11.6 точ-
ки и 4.3 асистенции. 

Има шампионски пръс-
тен с Раптърс от титлата 
им през 2019-а. През отми-
налия сезон Лин достигна 
средно по 22.3 точки, 5.7 
борби и 5.6 завършващи 

НБА. Всички мои съотбор-
ници от Пекинските пати-
ци ме питаха дали все още 
имам глада към играта на 
високо равнище, здравето 
и уменията да се върна в 
НБА. Искаха да ме под-
крепят, даваха ми само-
чувствие, че отново мога 
да се върна на световната 
баскетболна сцена. И та-
ка след силен сезон в ки-
тайското баскетболно пър-
венство се включих отново 
в G-лига – ход, който мал-
цина ветерани могат да на-
правят. Винаги съм знаел, 
че трябва да преодолея  до-
пълнителни трудности, за 
да докажа, че имам класа-
та да играя на високо ни-
во“, продължи Лин.

„По причини, които ни-
кога няма да разбера на-
пълно, възможността да се 
завърна в НБА не се осъ-
ществи. Но доказах, че съм 
по-добър от много игра-
чи на НБА. И както казах 
преди имам големи мечти. 
Имал съм кариера в НБА 
извън най-смелите ми оч-
аквания“, споделя баскет-
болната звезда.

В края на 2020 годи-
на Джеръми Лин не успя 

година от състезателната 
ми кариера, за да преслед-
вам една мечта, без да се 
притеснявам за плащане-
то на сметки“, философ-
ски разсъждава баскетбол-
ната звезда.

Лин беше изключител-
но откровен през послед-
ните месеци на фона на 
скока на омраза срещу чле-
нове на азиатската общ-
ност в Северна Америка. 

През февруари той раз-
кри, че е бил наречен „ко-
ронавирус“ от противник 
по време на мач от G-лига-
та, което е накарало НБА 
да започне разследване на 
инцидента.

Към края на публика-
цията си в Истаграм Лин  
призова и други азиатски 
спортисти да продължат да 
се борят срещу тази дис-
криминация. 

„Следващото поколе-
ние азиатски баскетболи-
сти  трябва да знаят, че 
могат да направят повече 
на площадката само ако 
имат увереността, че мо-
гат да преодолеят бариери-
те, които поставя НБА, осо-
бено сега. Когато получи-
те своя шанс, не се коле-
байте. Не се притеснявай-
те дали някой друг смята, 
че принадлежите към друга 
раса и затова възможност-
ите ви са по-ограничени. 
Светът трудно се променя. 
Ако усетят, че се съмнява-
те или се колебаете, ще ви 
смачкат, ще ви изхвърлят 
от играта. Но когато влезе-
те в големия спорт, не за-
бравяйте откъде сте тръг-
нали и подайте ръка на 
другите след вас“, завърш-
ва своята ретроспекция на 
знаменитата си кариера  
Джеръми Лин.

Баскетболната легенда Джеръми Лин призовава своите сънародници  
никога да не се предават и да вярват в своите възможности

Джеръми Лин (вляво) и Патрик Бевърли в двубой  
по време на баскетболен мач в Лос Анджелис

да се присъедини към от-
бора на Голдън Стейт Уо-
риърс. 32-годишният гард, 
който играеше в китайския 
Пекин Дъкс през миналия 

подавания с Дъкс в сил-
ното баскетболно първен-
ство на Китай.

„Имах луксозната въз-
можност да заделя  една 
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за 1 месец 2 лв.

за 3 месеца 6 лв.

за 6 месеца 12 лв.

за 12 месеца 24 лв.

Може да се абонирате  
във всички пощенски 
станции в страната и  
в редакцията на адрес:
софия, ул. позитано 20А 
тел.: 02/944 1026

Абонирайте се за 2021 г.
Каталожен № 381

Художествената улица с графити става хит  
в Югоизточен Китай
Улицата с графити Хуандзуепин е най-голямата зона за 
за това изкуство в Китай и света. Тя се намира в град 
Чунцин, като започва от жп гара Хуандзуепин и завършва 
при 501 Art Gallery. Общата й дължина е 1,25 км, а площта 
за графити – около 50 000 квадратни метра. 

Снимка Синхуа

Броят на интернет 
потребителите в Китай 
надхвърли 1 милиард

41 години от 
създаването на 
специалната 
икономическа зона 
Джухай
На 26 август 2021 г.  
се отбелязва  
41-вата годишнина 
от създаването 
на специалната 
икономическа зона 
Джухай. На тази 
дата през 1980 г.  
ПК на ОСНП 
утвърди 
провинциите 
Гуандун и Фудзиен 
да създадат 
специални 
икономически 
зони в градовете 
Шънджън, Джухай, 
Шантоу и Сямън.

Снимка Синхуа

К
итайският про-
изводител „Сяо- 
ми“ е отчел ре-
кордни прихо-
ди в размер на 
87,8 милиарда 

юана (13,57 милиона дола-
ра) през втората половина 
на годината, с 64% ръст на 
годишна база. Резултатите 
на компанията, които ус-
пяха да надминат прогно-
зите на анализаторите, се 
дължат на бързия растеж в 
задграничните компании. 
Базираната в Пекин компа-
ния каза в сряда, че нетни-
те й приходи са достигнали 
6,32 милиарда юана, ръст 
от 87,4% на годишна база.

За споменатия пери-
од „Сяоми“ успя да се из-
качи на второто място по 
продажби на смартфони 
в света. От април до юни 
компанията е продала 52,8 

оляма част от сце-
ните на новия филм 
„Облачна плани-
на“ (Cloudy Moun- 
tain) са заснети в 
пещерата Шуанхъ 

в провинция Гуейджоу, коя-
то е най-дългата по рода си  
в Азия. 

Киноветеранът Ли Дзюн 
е режисьор на продукция-
та. Двете водещи роли се 
изпълняват от актьорите 
Хуан Джъхун и Джу Илун, 
които във филма са баща 
и син. Бащата е бивш вой-
ник, специализиращ в стро-
ителството на жп линии, а 
синът му е инженер-геолог.

Действието се развива в 
измислен град, а историята 
проследява серия от при-
родни бедствия, резултат от 
мащабно рухване на зем-
на маса, при които бащата 
и няколко пътници от ав-
тобус пропадат в подземна 

„Сяоми“ с рекордни приходи и 
печалби за второто тримесечие

Китайски филм, заснет  
в най-дългата пещера в Азия 

пещера. За да спаси баща 
си и останалите хора, си-
нът влиза в пещерата, но 
спасителната мисия става 
още по-опасна, след като 
става ясно от апаратура-
та, че предстои неизбеж-
но срутване на планината 
и безпрецедентна катастро-
фа, заплашваща живота на 

жителите на близкия град с 
над 160-хилядно население.

По-рано тази година 
филмовият екип влиза дъл-
боко в пещерата Шуанхъ, 
която е дълга около 240 км,  
за да заснеме едни от 
най-удивителните по своя-
та неповторимост и красо-
та сцени. 

роят на интер-
нет потребите-
лите в Китай е 
надхвърлил ми-
лиард към юни 
2021 г. и е бил 

1,011 млрд. според 48-ия 
национален доклад за раз-
витието на мрежата. Това 
означава, че проникване-
то на интернет в страна-
та достига 71,6 процента.

Процентът на проник-
ване в селските райони е 
нараснал с 3,3 пункта от 
декември 2020 г. на 59,2 
процента през юни. Бла-
годарение на по-добрия 
достъп до интернет, жи-
вите излъчвания в соци-
ални медии и платформи 
за онлайн търговия са се 

превърнали в ефективен 
начин на земеделските 
стопани да продават своя-
та продукция и стигнат до 
по-широк кръг от клиенти 
според проучването.

Нарастващият достъп 
до интернет е допринесъл 
за превръщането на Китай 
в най-голямото дигитално 
общество в света, се казва 
още в доклада.

През първата полови-
на на 2021 г. се наблюда-
ва непрекъснато разширя-
ване на личните интернет 
приложения, като потре-
бителската база на тези за 
онлайн пазаруване, онлайн 
медицински услуги и ра-
бота в онлайн офиси на-
раства с над 10%.

милиона устройства по це-
лия свят, което е ръст от 
83% на годишна база.

Приходите от задгра-
ничните пазари за второ-
то тримесечие възлизат на 
43,6 милиарда юана, с 81,6% 
спрямо същия период на 

миналата година.
По-рано този месец 

„Сяоми“ даде заявка, че 
до три години ще задми-
не южнокорейския си кон-
курент „Самсунг“ по про-
дажби на смартфони и ще 
стане номер едно в света.
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